
 اجرای برنامه هفتم 
نیازمند مدیران تحول خواه است

قانون شفافیت مالی نامزدها در انتخابات 
امسال مجلس اجرا می شود

صفحه )4(صفحه )4(

نماینده مردم فریمان در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت برای 
اجرای برنامه هفتم نیازمند مدیران میدانی تحول خواه، پرُانگیزه و 
توانمند است. سیداحسان قاضی زاده هاشمی در نطق میان دستور 
بیان  خود در جلسه علنی روز )دوشنبه( مجلس شورای اسلامی 
کرد: امروز کشور دوران گذار از تهدیدهای روزافزون دشمنان قسم 

خورده خود را به سمت ثبات و آرامش طی می کند، در این ...

نخستین جلسه هماهنگی  برگزاری  از  نگهبان  سخنگوی شورای 
جلسه  این  در  گفت:  و  داد  خبر  انتخابات  با  مرتبط  دستگاه های 
شفافیت  قانون  کردن  اجرایی  سازوکارهای  کشور  وزارت  شد  بنا 
و نظارت بر تامین مالی فعالیت های انتخاباتی در مجلس شورای 
دستگاه های  هماهنگی  جلسه  نخستین  کند.  فراهم  را  اسلامی 
مرتبط با انتخابات شامگاه یکشنبه 28 خرداد به میزبانی شورای 

نگهبان و با حضور مسئولان دستگاه های مرتبط با انتخابات...

سال هفدهم * شماره 3306 * 4 صفحه *1000 تومانسه شنبه 30  خرداد 1402 * 20  ژوئن 2023 * 1 ذی الحجه 1444

انتخابات سالم با مشارکت حداکثری

 در استان هدف گذاری شده است

شکستن »قُلنج« 
ممنوع

در جاده پاتاوه - دهدشت:

برخورد مینی بوس با نیسان
 ۱۴ مصدوم برجای گذاشت

 رئیس اورژانس و فوریت های پزشکی کهگیلویه و 
بویراحمد اعلام کرد: برخورد مینی بوس با نیسان 
برجای  مصدوم   ۱4 دهدشت  به  پاتاوه  جاده  در 
این  در  افزود:  نژاد  وحدت  جهانبخش  گذاشت. 
حادثه ۱2 نفر از سرنشینان مینی بوس و 2 نفر از 
کرد:  عنوان  وی  شدند.  مصدوم  نیسان  سرنشینان 
حال یک نفر از مصدومان این حادثه که سرنشین 
عمومی  حال  اما  شده  گزارش  وخیم  بوده  نیسان 
است.  شده  گزارش  مساعد  حادثه دیدگان  بقیه 
و  کهگیلویه  پزشکی  های  وفوریت  اورژانس  رئیس 
بویراحمد تشریح کرد: حادثه برخورد مینی بوس با 

نیسان در محور دهدشت به پاتاوه حوالی...

تشکیل  گفت:  اداری  عدالت  دیوان  رئیس 
از  اسلامی،  انقلاب  از  بعد  عدالت  دیوان 
نظام اسلامی است. حجت الاسلام  افتخارات 
و المسلمین حکمت علی مظفری در نشستی 
خبری با تبریک فرارسیدن هفته قوه قضاییه 
است  سازمانی  یک  عدالت  دیوان  گفت: 
این  انقلاب  از  قبل  است.  انقلاب  مولود  که 
انقلاب  از  بعد  و  نداشت  وجود  تشکیلات 
تشکیل شد و از افتخارات نظام اسلامی  است.

قانون  در  که  موضوعاتی  از  یکی  افزود:  وی 
اساسی به آن توجه شد دیوان عدالت اداری 
به منظور رسیدگی به شکایات مردم و احقاق 

حقوق آنها در مقابل حاکمیت است.
جدید  قانون  درباره  سوالی  به  درپاسخ  وی 
دیوان عدالت اداری گفت: قانونگذار در  مواد 
اصلاحی در قانون دیوان عدالت با دو رویکرد 
ورودی  به کاهش  یقینا  تعیین کرده که  آنرا 

پرونده ها به  دیوان عدالت منجر می شود. 
مظفری به تبصره 4و ۵ ماده ۱۶ قانون جدید 
دیوان عدالت اشاره کرد و گفت: موضوعی که 
در اذهان عمومی مطرح می شود متصور این 
است که این تبصره ها به فرآیند دادرسی اضافه 
شده است و موجب اطاله در فرآیند رسیدگی 
تسهیل  حالی که  در  است.  واقع  شده، خلاف 
از  خودشان  حقوق  به  افراد  آسان  دسترسی 
اصلی ترین موضوع این ماده است و اشخاص 
عدالت  دیوان  به  دادخواست  ارائه  از  قبل 
اداری موضوع را به سازمان مربوطه انتقال و 
شما  که  هستند  موظف  اجرایی  دستگاه های 
پاسخگوی  و  برسانند  خود  قانونی  حق  به  را 
شما باشند و در صورتی که دستگاه مربوطه 
باید  داد  تشخیص  غیرقانونی  را  فرد  خواسته 
مستدل  و  مکتوب  به صورت  را  خود  دلایل 
آن  به  توجه  با  اشخاص  و  کند  ارائه  فرد  به 
می توانند در دیوان عدالت اداری ثبت شکایت 
کنند. مظفری در پاسخ به ایسنا درباره کاهش 
صلاحیت دیوان عدالت اداری در رسیدگی به 
عالی  شورای  مثل  مراجع  بعضی  مصوبات 
انقلاب فرهنگی و شورای عالی فضای مجازی 

و این که آیا ...

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری کهگیلویه و 
بویراحمد با اشاره به بسترسازی برای برگزاری انتخاباتی 
نمایندگان مجلس  تعیین  برای  باشکوه  و  رقابتی  سالم، 
با  انتخابات سالم  شورای اسلامی در سال جاری گفت: 
مشارکت حداکثری در استان هدف گذاری شده است. 
سید جواد هاشمی مهر روز دوشنبه در جلسه فرمانداران 
انتخابات  دو  اهمیت  به  اشاره  با  استان  های  شهرستان 
در  مردم  پرشور  کرد: خلق حماسه  اظهار  امسال،  مهم 
سازنده  تدابیر  و  دقیق  برنامه ریزی  نیازمند  انتخابات 
است. وی با اشاره به اهمیت مشارکت حداکثری مردم 

در انتخابات گفت: سلامت و مشارکت بالا در....

معاون سیاسی استاندار عنوان کرد:
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از ابتدای دولت سیزدهم تا کنون؛

۲۵ همت به کهگیلویه و 
بویراحمد تخصیص یافت

ماموران کلانتری جان
 سه کودک را از میان 

شعله های آتش نجات دادند

در رسیدگی به شکایات 
مردم عقب نشینی نمی کنیم

2
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در کهگیلویه و بویراحمد؛

پروژه پاتاوه دهدشت

28 ساله شد

3

شناسه آگهی ؛  1513506       روابط عمومی شرکت گاز استان کهگیلویه و بویراحمد 

 فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
 همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه(۱0/ ۴02

 نام ونشانی دستگاه مناقصه گذار : شرکت گاز استان کهگیلویه و بویراحمد – به آدرس یاسوج ، بلوار مطهری، خیابان 
راهداران، پائین تر از اداره راه و شهرسازی ساختمان شماره دو شرکت گاز، واحد امور پیمانها
موضوع مناقصه:  خدمات حمل و نقل)خودروهای استیجاری( در سطح شرکت گاز استان

برآورد پایه: ۱94.۶8۱.227.۶28ریال)یکصد و نود و چهار میلیارد و ششصد و هشتاد و یک میلیون و دویست و بیست و هفت هزار 
و ششصد و بیست و هشت ریال(

مبلغ و میزان ونوع تضمین شرکت درفرآیند ارجاع کار: 9.734.0۶۱.38۱ریال)نه میلیارد و هفتصد و سی و چهار 
میلیون و شصت و یک هزار و سیصد و هشتاد و یک ریال(که مي بایست مطابق مصوبه شماره ۱23402/ت۵0۶۵9 ه مورخ 
27/ 09/ ۱394 هیاتً محترم وزیران و ضمائم مربوطه تهیه شود و در صورت نقدي به حساب شماره4۱0۱۱۱9744۱۱۱8۵۵ 

بانک مرکزی واریز گردد.
تاریخ انتشار در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت: 29/ 03/ 1402

 مهلت دریافت اسناد از طریق سامانه:  03/ 04/ 1402  
ارزیابی کیفی و پیشنهاد مناقصه در سامانه ستاد  و تحویل نسخه  الکترونیکی مدارک  بارگذاری نسخه  - آخرین مهلت 

فیزیکی پاکت الف)تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار(:  17/ 04/ 1402 
- ارجاع پاکات به کمیته فنی و بازرگانی جهت ارزیابی کیفی:ساعت۱0صبح 18/ 04/ 1402

- شرایط متقاضیان:
- مدارک ثبتی شرکت حاوی تصاویر برابر با اصل)اساسنامه،آگهی آخرین تغییرات شرکت،آگهی تاسیس شرکت روزنامه 

رسمی و...(
- دارای کارت رتبه بندی معتبر از سازمان تعاون،کار و رفاه اجتماعی در رابطه با موضوع فوق الذکر

- گواهی صلاحیت ایمنی کار از سازمان تعاون،کار و رفاه اجتماعی
- سوابق کارهای مشابه به همراه تاییدیه های لازم

- از مناقصه گران جهت حضور در جلسه گشایش پیشنهاد ها دعوت به عمل می آید.
-حداقل امتیاز ارزیابی کیفی قابل قبول جهت گشایش پا کات مناقصه۶0می باشد. )که توضیحات بیشتر به همراه ضوابط 

ارزیابی کیفی در اسناد ارزیابی کیفی آورده شده است(
-بازگشایی پاکات )الف،ب،ج( پس از ارزیابی کیفی اعلام میگردد.

-امکان تغییرویا تعویض پیشنهادمالی تا قبل ازبازگشایی پاکات مالی ازطریق سامانه وجوددارد.
nigc-kb.ir ضمناً آگهی این مناقصه در پایگاه اینترنتي شرکت گاز استان کهگیلویه و بویر احمد -

 و پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات   iets.mporg.ir قابل مشاهده مي باشد. 
تلفکس واحد امورپیمانها :  33336277 - 074                   

   نوبت  دوم
شرکت ملی گاز ایران  شرکت ملی گاز ایران 

 رییس مجلس شورای اسلامی گفت: مالیات بر ارزش 
افزوده کالاهای اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی یک 
درصد است که باید صفر شود و این موضوع در جلسه 

سران قوا پیگیری شد.
در جلسه علنی روز دوشنبه مجلس شورای اسلامی، 
سومین گزارش کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
بررسی عملکرد دستگاه های  شورای اسلامی درمورد 
تجهیزات  ترخیص  و  واردات  حوزه  دو  در  اجرایی 
دستور  در  کشور  دارویی  بازار  ومدیریت  پزشکی 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  و  گرفت  قرار  کار 
پزشکی، وزیر اقتصاد و برخی از نمایندگان نظرات و 

گزارش های خود را در این باره بیان کردند.
در  قالیباف  محمدباقر  گزارش،  این  بندی  جمع  در 
سخنانی با تاکید بر اینکه موضوع سلامت بسیار مهم 
افزود:  باید هزینه ها هم در نظر گرفته شود،  است و 
تامین کالای پزشکی هم دغدغه دیگری است به ویژه 
اینکه مجلس باید اضطراب و نگرانی مردم را در بخش 
سلامت و پزشکی بیش از سایر بخش ها مورد توجه 
قرار دهد چرا که بار روانی در حوزه سلامت روی مردم 

است و باید آن را کاهش دهیم.
رییس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: راهبری،  
سیاستگذاری و برنامه ریزی در حوزه دارو و تجهیزات 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  عهده  به  پزشکی 
پزشکی است و طبق داده هایی که در 40 تا ۵0 سال 
گذشته داریم، برنامه ریزی درحوزه دارو و مصرف دارو 
ریزی  برنامه  قابل  قبل  روزهای  حتی  هفته  یک  در 
است. ولی وقتی دارو در کشور کم می شود این مشکل 

به سیستم مدیریت در این حوزه مربوط است.
طبق  دارو  ریال  و  ارز  موضوع  اینکه  بیان  با  قالیباف 
قانون بودجه باید به صورت دقیق انجام شود، تصریح 
کرد: در نشست با اعضای کمیسیون بهداشت و درمان 
که  همانطور  که  کردم  تاکید  نکته  این  به  مجلس 
هدفمندی یارانه ها مهم است، تامین دارو و تجهیزات 
پزشکی از اهمیت بالایی برخوردار است و باید سازمان 
برنامه و بودجه این کار را به بهترین شکل انجام دهد 
ارز در بخش دارو و تجهیزات  و موضوع واریزی های 

توسط خزانه بانک مرکزی به موقع انجام شود.
وی با بیان اینکه وقتی واریزی ارز برای دارو از سوی 
کار  روند  شود،  انجام  تاخیر  با  مرکزی  بانک  خزانه 
دچار  پزشکی هم  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
مرکزی  بانک  رییس  داد:  ادامه  شد،  خواهد  تاخیر 

متقاعد شده که به صورت فصلی سقف تامین ارز دارو 
و تجهیزات پزشکی انجام شود و امید است دقت لازم 
صورت گیرد تا این حوزه به بهترین شکل ساماندهی 

شود.
ارزش  بر  مالیات  باید  شد:  یادآور  مقننه  قوه  رییس 
تجهیزات  و  دارو  موضوع  و  اساسی  کالاهای  افزوده 
پزشکی صفر شود در حالی که اکنون یک درصد است 
که قابل قبول نیست و در جلسه سران قوا این موضوع 

پیگیری شد تا این عدد به صفر برسد.
وی خاطرنشان کرد: بیشتر داورها و تجهیزات پزشکی 
سبب  عامل  این  که  شده  انبار  کشور  گمرک  در 

نرسیدن این کالاها به دست مردم شده است.
قالیباف با بیان اینکه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
سود  و  گمرک  حقوق  نرخ  خصوص   در  وظایفی 
افزود: وزارتخانه هایی همچون صمت  بازرگانی دارند، 
و اقتصاد و دستگاه های دیگر لازم است تا نرخ حقوق 
گمرک را ابلاغ کنند تا گمرک بتواند این کار را انجام 
دهد. البته مسئولیت پیگیری با وزارت بهداشت است 

و مجلس هم کمک می کند که این کار انجام شود.
کرد:  خاطرنشان  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
نظارت  معاونت  و  درمان  و  بهداشت  کمیسیون  از 
جلسه  شده  مطرح  موضوعات  شود  می  درخواست 
امروز و سه جلسه قبل را جمع بندی کنند و ما این 
روند را در نوبت بعدی دنبال می کنیم و انتظار داریم 
دارو  توزیع  و  تهیه  حوزه  در  نقص  این  شاهد  دیگر 

نباشیم.
در  دارو  افزوده  ارزش  بر  مالیات  صفر  تعرفه  اعمال 

نشست شورای هماهنگی سران قوا بررسی می شود
و  بهداشت  کمیسیون  رئیس  شهریاری  حسینعلی 
این هفته شورای  برگزاری نشست  از  درمان مجلس 
عالی سران قوا با موضوع صفر شدن مالیات بر ارزش 

افزوده دارو خبر داد.
و  داروخانه ها  مطالبات  پرداخت  اینکه  بر  تاکید  با 
انجام  باید  وقت  اسرع  در  پزشکی  علوم  دانشگاه های 
بودجه  و  برنامه  سازمان  در سال جاری  افزود:  شود، 
دارو  بخش  به  تومان  میلیارد   400 و  هزار   ۱3 تنها 

تخصیص داده است.
و  کاهش  به  بهداشت  وزارت  الزام  بر  تاکید  با  وی 
داروهای  گروه  تغییر  از  جلوگیری  ها،  هزینه  کنترل 
تکمیل  صنعت،  وزارت  در   22 به   2۱ از  وارداتی 
انبارهای استراتژیک دارو و سرعت دهی به ترخیص 

داروهای وارداتی گفت: با وجود پیگیری ها مالیات بر 
ارزش افزوده دارو از 9 به یک درصد کاهش یافت در 

حالی که باید صفر می شد.
مشکلات  دلیل  به  بیماران  برخی  داشت:  اظهار  وی 
عمل  نوبت  در  ماه  چند  است  ممکن  دارو  تأمین 
بمانند؛ وظیفه بانک مرکزی است که منابع ارزی را به 
این بخش اختصاص بدهد نه اینکه بگوید به کارگزار 
مراجعه کنید؛ از ۱3 هزار میلیارد تومان درآمد مالیات 
بر ارزش افزوده تا کنون تنها 2400 میلیارد تومان به 

دارو داده شده است.
قرار  کرد:  تاکید  مجلس  در  زاهدان  مردم  نماینده 
است چهارشنبه این هفته )3۱ خرداد(  جلسه شورای 
بر  مالیات  کاهش  خصوص  در  قوا  سران  هماهنگی 
تصویب  و  به صفر، مطرح  دارو  واردات  افزوده  ارزش 

شود.
سید جلیل میرمحمدی نماینده مردم میبد در مجلس 
با  دارو  اینکه  بیان  با  نیز  بهداشت  و عضو کمیسیون 
سلامت مردم در ارتباط است گفت: جلسات متعددی 
اتفاقی  متاسفانه  ولی  شده  برگزار  خصوص  این  در 
دانشگاه های  توجه  قابل  مطالبات  و  است  نداده  رخ 
همچنان  اجتماعی  تامین  سازمان  از  پزشکی  علوم 

پابرجاست.
وی با بیان اینکه انتظار این است که نظارت دقیقی 
بر زنجیره تامین دارو و تجهیزات پزشکی اعمال شود 
و دستگاه های اجرایی به وظایف خود عمل کرده و 
دهند،  تخصیص  دارو  واردات  برای  را  لازم  اعتبارات 
با  تامین دارو  را در  این بخش مردم  تعلل در  افزود: 

مشکل روبرو کرده است.
در ادامه سید مرتضی خاتمی نماینده مردم گلپایگان 
در مجلس اظهار داشت: کمبود دارو حتی به داروهای 
کمبود  با  ها  سرم  انواع  تهیه  برای  و  رسیده  عادی 
مواجه هستیم و تامین مابه التفاوت ارز ترجیحی در 
پایان زنجیره تامین دارو به صورت کافی انجام نمی 
شود. این عضو کمیسیون بهداشت مجلس مدعی شد، 
ذخایر دارویی کاهش یافته و در برخی اقلام به سه ماه 

و حتی یک ماه کاهش یافته است.
خاتمی درباره تامین تجهیزات پزشکی نیز گفت: چند 
صد تن تجهیزات پزشکی در گمرکات به دلیل ابهام 
در حقوق ورودی معطل مانده بود که در نهایت 2۵ 

اردیبهشت مجوز ترخیص آنها ابلاغ شد.

قالیباف: 

سران قوا بر صفر شدن مالیات دارو و تجهیزات 
پزشکی تاکید دارند
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در جاده پاتاوه - دهدشت:

برخورد مینی بوس با نیسان 
۱۴ مصدوم برجای گذاشت

 رئیس اورژانس و فوریت های پزشکی کهگیلویه و بویراحمد 
به  پاتاوه  با نیسان در جاده  اعلام کرد: برخورد مینی بوس 
دهدشت ۱4 مصدوم برجای گذاشت. جهانبخش وحدت نژاد 
افزود: در این حادثه ۱2 نفر از سرنشینان مینی بوس و 2 نفر 
از سرنشینان نیسان مصدوم شدند. وی عنوان کرد: حال یک 
نفر از مصدومان این حادثه که سرنشین نیسان بوده وخیم 
مساعد  حادثه دیدگان  بقیه  عمومی  حال  اما  شده  گزارش 
پزشکی  های  وفوریت  اورژانس  رئیس  است.  شده  گزارش 
کهگیلویه و بویراحمد تشریح کرد: حادثه برخورد مینی بوس 
با نیسان در محور دهدشت به پاتاوه حوالی منطقه زنگوا در 
به  ونهم خردادماه  بیست  دوشنبه  روز  ساعت ۱۵:4۵دقیقه 
مرکز پیام یاسوج اعلام شد. وی بیان کرد: با توجه به شدت 
پایگاه های  از  بلافاصله  مصدوم  زیاد  تعداد  و  حادثه  بالای 
دمچنار، مارگون، پاتاوه و نیز بالگرد اورژانس هوایی و هلال 
احمر به محل حادثه اعزام شدند. وحدت نژاد تصریح کرد: 
توسط  درمانی  لازم  اقدامات  از  پس  حادثه  مصدومان  همه 
کارشناسان اورژانس ۱۱۵ به بیمارستان شهید جلیل یاسوج 
در صحنه، سرنشینان  گفته شاهدان  به  داده شدند.  انتقال 
رییس  هستند.  چاروسا  حوضه  دانش آموزان  بوس  مینی 
آموزش و پرورش بخش چاروسا نیز در این زمینه گفت: در 
پی برخورد مینی بوس دانش آموزان با وانت سایپا در محور 
پاتاوه به دهدشت به دانش آموزان هیچ گونه آسیبی نرسید. 
علی الهامی اظهار داشت: این تصادف در منطقه زنگوا جاده 
پاتاوه به دهدشت اتفاق افتاد. وی بیان کرد: در این تصادف 
دانش  بوس حامل  مینی  به  از مسیر  انحراف  با  وانت سایپا 
آموزان برخورد کرد. الهامی اضافه کرد: در این تصادف هیچ 
ناحیه  از  راننده  فقط  نرسید  آموزان  دانش  به  آسیبی  گونه 
۱۱۵و  اورژانس  همکاری  از  الهامی   . است  دیده  صدمه  پا 
نیروهای امداد و نجات هلال احمردر رسیدگی سریع به این 
این مینی بوس حامل  تقدیر کرد. وی عنوان کرد:  تصادف 
کهگیلویه  شهرستان  توابع  از  چاروسا  بخش  آموزان  دانش 
اعزام  یاسوج  به  قرآنی  مسابقات  در  شرکت  برای  که  بوده 

شده بود.
در کهگیلویه و بویراحمد؛

هشت ورزشکار به اردوی های 
تیم ملی هندبال دعوت شدند

مسئول روابط عمومی ورزش و جوانان کهگیلویه و بویراحمد 
گفت: هشت ورزشکار استان به اردوی های تیم ملی هندبال 
افزود  آرمان حاتمی  اند.  و مردان کشور دعوت شده  بانوان 
اردوی  به  بویراحمدی  و  کهگیلویه  بانوی  ایزدگشب  بهار   :
بیان  وی  شد.  خوانده  فرا  کشور  هندبال  تیم  سازی  آماده 
بزرگسالان  ملی  تیم  سازی  آماده  اردوی  نخستین  کرد: 
هندبال در بخش بانوان روزهای یکم تا چهارم تیرماه امسال 
عمومی  روابط  مسئول  شود.  می  برگزار  تهران  میزبانی  به 
دعوت  از  همچنین  بویراحمد  و  کهگیلویه  جوانان  و  ورزش 
هفت بازیکن هندبال استان به اولین اردوی سازی تیم ملی 
هندبال نوجوانان کشور خبر داد. وی تصریح کرد: امیر حسین 
یوسفی پناه،امید عنایتی، مهدی احمدی، متین عادل منش، 
محمد حسین حق ستان، شادمهر خسرونژاد،رضا خادمی به 
این اردوی آماده سازی دعوت شده اند. اولین اردوی آمادگی 
به  اعزام  تیم ملی هندبال نوجوانان در بخش پسران جهت 
مسابقات آسیایی در سال ۱403 از روز29 خرداد ماه تا یکم 

تیرماه به میزبانی استان یزد و شهر بافق برگزار می شود.
مهدی آزاد منجیری مربی فعلی باشگاه فراز بام خائیز بعنوان 
سرمربی و مجید پارسائی مدیر عامل باشگاه فراز بام خائیز 
دهدشت بعنوان مربی در این اردو حضور دارند . این اردو به 
منظور شرکت تیم ملی هندبال نوجوانان کشور در مسابقات 

آسیایی سال ۱403 برگزار می شود.

هشدار مدیریت مصرف 
به 2۵ اداره استان ارسال شد

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق کهگیلویه و بویراحمد 
و  اداره   2۵ به  برق«  »مصرف  و  بار  مدیریت  هشدار  گفت: 
دستگاه در استان ارسال شده است. محمد مرادی  افزود: در 
صورت عدم مدیریت بار توسط دستگاه ها، قطعی برق ادارات 
پر مصرف در دستور کار قرار می گیرد. مرادی با بیان اینکه 
اداراتی که مدیریت مصرف داشته باشند از لیست قطع خارج 
مصرف  اصولی  مدیریت  بر  ما  سعی  داشت:  ابراز  می شوند، 
داد  استان خبر  در  هزار مشترک  افزایش ۱0  از  است. وی 
و خاطرنشان کرد: تا این لحظه مدیریت مطلوبی در مصرف 
برق انجام شده، اما روند مصرف صعودی است. مدیر عامل 
شرکت توزیع نیروی برق استان گفت: در بخش صنعتی و 
ادارات اخطارهای لازم برای تحقق مدیریت مصرف صادر و 
قطع برق پر مصرف ها در دستور کار است. مرادی با اشاره به 
بدهی برق دستگاه ها، اظهار کرد: هزینه انرژی، از هزینه های 

جاری بوده و باید نسبت به پرداخت اقدام شود.

معاون سیاسی امنیتی استانداری:

انتخابات سالم با مشارکت حداکثری
 در استان هدف گذاری شده است

و  کهگیلویه  استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی  معاون 
انتخاباتی  برگزاری  برای  بسترسازی  به  اشاره  با  بویراحمد 
سالم، رقابتی و باشکوه برای تعیین نمایندگان مجلس شورای 
مشارکت  با  سالم  انتخابات  گفت:  جاری  سال  در  اسلامی 
جواد  سید  است.  شده  گذاری  هدف  استان  در  حداکثری 
هاشمی مهر روز دوشنبه در جلسه فرمانداران شهرستان های 
استان با اشاره به اهمیت دو انتخابات مهم امسال، اظهار کرد: 
برنامه ریزی  نیازمند  انتخابات  در  مردم  پرشور  حماسه  خلق 
دقیق و تدابیر سازنده است. وی با اشاره به اهمیت مشارکت 
بالا  مشارکت  و  گفت: سلامت  انتخابات  در  مردم  حداکثری 
در انتخابات با جدیت دنبال شود. هاشمی مهر تصریح کرد: 
سلامت و امنیت انتخابات در حوزه اصلی فعالیت فرمانداری 
ها است و ما باید نهایت دقت، همت و تلاش خود را در این 
اهمیت  دارای  نیز  رقابت  و  مشارکت  و  ببریم  کار  به  زمینه 
است. وی با اشاره به اینکه برگزاری انتخابات بزرگترین پروژه 
سیاسی دولت در سال جاری است، رعایت قانون، بی طرفی، 
تاکید  فرمانداران  به  را  انتخابات  کامل  سلامت  و  امانتداری 
کرد. معاون سیاسی، امنیتی استانداری کهگیلویه و بویراحمد 
و  دانست  انسجام و صلابت  را صحنه همدلی،  انتخابات  این 
با حضور حداکثری مردم در  باشکوه  انتخابات  برگزاری یک 

تراز جمهوری اسلامی را ضروری برشمرد.
آن  مردم  جامعه،  هر  شایستگی  کرد:  عنوان  مهر  هاشمی 
هستند و ما باید اعتماد و رضایت مردم را حفظ و جلب کنیم 
داشته  حداکثری  حضور  و  مشارکت  صحنه ها  تمامی  در  تا 

باشیم.

از ابتدای دولت سیزدهم تا کنون؛

2۵ همت به کهگیلویه و بویراحمد 
تخصیص یافت

دولت  ابتدای  از  گفت:  بویراحمد  و  کهگیلویه  استاندار   
در  تومان(  میلیارد  هزار   2۵  ( همت   2۵ تاکنون  سیزدهم 
استان  به  ها  زیرساخت  و  ارزی  اعتبارات  تسهیلات،  قالب 
از  ایران استفاده  تخصیص یافته است. در ماه های اخیر در 
عبارت »همت« رایج و پرکاربرد شده که مخفف عبارت »هزار 
میلیارد تومان« است. سید علی احمدزاده اظهار کرد: دولت در 
سفر نخست رئیس جمهور به کهگیلویه و بویراحمد 22 هزار 
میلیارد تومان ) شامل تسهیلات و ارزی برای توسعه میادین 
برای  افزود:  وی  کرد.  کمک  استان  به  پتروشیمی(  و  نفتی 
اولین بار در تاریخ کهگیلویه و بویراحمد چنین اعتباری وارد 
استان شده است. استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: 
اعتبار در زیرساخت  این میزان  از  هفت هزار میلیارد تومان 
ها بود و پیگیری وزارتخانه های مختلف هم برای تخصیص 
اعتبار قوت داشت که برای نمونه در زیرساخت های اینترنت 
یک همت و وزارت نیرو نزدیک به 2 همت به استان کمک 
کرد. احمدزاده ادامه داد: در دولت سیزدهم اعتبارات استانی 
اعتبارات  گذشته  سال  و  یافت  چشمگیری  خیلی  افزایش 
کرد:  تاکید  داشت. وی  افزایش  بر 40 درصد  افزون  استانی 
توجه به استان محروم کهگیلویه و بویراحمد در دولت مردمی 
در 2 سال گذشته کم  و حمایت دولت  بوده  ویژه  سیزدهم 
سابقه بوده است. استاندار کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به 
سفر رئیس جمهور گفت: در دور دوم سفر آیت الله رئیسی و 
هیات دولت که به زودی انجام می گیرد، شاهد کلنگ زنی و 
آغاز عملیات ابر پروژه هایی هستیم که استان را از هر حیث 

متحول خواهد کرد.

تصادف در جاده بهبهان _گچساران
 2 کشته و ۶ زخمی بر جا گذاشت

گفت:  بویراحمد   و  کهگیلویه  استان   ۱۱۵ اورژانس  رئیس   
صبح امروز تصادف در محور بهبهان _گچساران 2 فوتی و ۶ 
زخمی بر جا گذاشت. جهانبخش وحدت نژاد افزود: در ساعت 
۶ و 38 دقیقه صبح دوشنبه برخورد 2 دستگاه خودروهای پژو 
پارس و ال 90 در گچساران به مرکز پیام گچساران اعلام شد. 
وی بیان کرد: بلافاصله پایگاه های خیرآباد، دژ سلیمان ،۱ و 
2شهری و یک دستگاه آمبولانس هلال احمر به محل حادثه 
واقع در محمد آباد لیشتر اعزام شدند. وحدت نژاد ادامه داد: 
در این حادثه 2 نفر فوت شده و ۶ مصدوم شدند. وی تصریح 
به  آمبولانس  دستگاه  پنج  وسیله  به  حادثه  مصدومان  کرد: 

بیمارستان شهید رجائی گچساران منتقل شدند.
از  مصدومین  از  نفر   2 و  ها  فوتی  از  نفر  :یک  گفت  وی 
هموطنان بوده و سایر فوتی و مصدومین از اتباع افغان بودند.

ماموران کلانتری جان سه کودک را از 
میان شعله های آتش نجات دادند

گفت:  کهگیلویه  شهرستان  انتظامی  یاسوج-ایرنا-فرمانده 
میان  از  را  کودک  سه  دهدشت  شهر   ۱۱ کلانتری  مأموران 
“سیدمحمد  سرهنگ  دادند.   نجات  منزل  آتش  های  شعله 
موسوی” روز دوشنبه اظهار کرد: ماموران گشتی کلانتری۱۱ 
شهر  “رواق”  منطقه  در  زنی  گشت  حین  شهرستان  این 
را در حال آتش سوزی مشاهده کردند که  دهدشت منزلی 
اجازه  با  و  موضوع  بررسی  جهت  مأموران  از  یکی  بلافاصله 

صاحبخانه از روی دیوار وارد منزل شد.
موسوی اضافه کرد: مأموران با شنیدن صدای فریاد کودکان 
متوجه شدند که آنان در میان شعله های آتش و در داخل 
و  شجاع،فداکار  ماموران  گفت:  وی  اند.  شده  گرفتار  اتاقی 
اتاق  وارد  آتش  های  شعله  میان  از  عبور  با  ازخودگذشتگی 
میان شعله های  در  با سلامت  را  گرفتار  و 3 کودک  شدند 

آتش نجات دادند و از منزل خارج کردند.

مسیر ترانزیتی و ملی پاتاوه به دهدشت از 
مصوبات سفر مقام معظم رهبری در سال 
کنون 28  تا  که  می شود   محسوب   73
سال از تصویب آن می گذرد و  طبق اعلام 
ماه  سه  تا  جاده  این  است  قرار  مسئولان 

دیگر بطور رسمی به بهره برداری برسد.
دهدشت  به  پاتاوه  ترانزیتی  و  ملی  جاده 
صرفه  لحاظ  به  برداری  بهره  از  پس 
اقتصادی، مدیریت زمان و مدیریت مصرف 
و  در حوزه حمل  را  اتفاق خوبی  سوخت 

نقل رقم می زند.
و  دار  اولویت  طرح  پنج  جزو  جاده  این 
مهم طرح های راهسازی کشور است که 
با افتتاح آن بیش از 400 روستای محروم 
با  و کهگیلویه  بویراحمد  در 2 شهرستان 
جمعیتی افزون بر ۱00 هزار نفر از نعمت 

راه مناسب برخوردار خواهند شد.
در  طرح  این  تکمیل  به  بخشی  سرعت 
رئیس   ۱400 مهرماه  سفر  مصوبات 
جمهور دیده شد و همان ابتدای شروع به 
کار دولت سیزدهم 400 میلیارد تومان به 

آن تزریق شد.
استاندار کهگیلویه و بویراحمد می گوید: 
ترانزیتی  مسیر  دهدشت  به  پاتاوه  جاده 
مهم استان به سمت خوزستان، کهگیلویه 
و اصفهان است که یکی از تونل های آن 
ریزش کرده و چندین متر از تونل آن باقی 

مانده است.
سید علی احمدزاده افزود: این پروژه یکی 
است  ملی  و  استانی  مهم  های  جاده  از 
کند  می  خارج  بست  بن  از  را  استان  که 
و مسیر شمال به جنوب کشور را کاهش 

می دهد.
 20 تقریباً  مسیر  این  کرد:  عنوان  وی 
از مصوبات سفر مقام  تونل دارد  کیلومتر 
معظم رهبری در سال 73 است که هزینه 
گرفته  انجام  آن  برای  زیادی  بسیار  های 

است.
کرد:  تاکید  بواحمد  و  کهگیلویه  استاندار 
دولت  ابتدای  در  تومان  میلیارد   400
سیزدهم برای آن قرار داده شد و عملیات 

اجرایی آن رونق گرفت.
اتوبانی  جاده  استان  این  داد:  ادامه  وی 
ندارد و جاده هایمان پرخطر و پر تصادف 
است که در سفر نخست رئیس جمهور به 
این مهم توجه شد اما کامل اعتبارات آن 

دیده نشد.
پاتاوه  جاده  دوم  فاز  کرد:  ابراز  احمدزاده 
به دهدشت یکی از همین مسیرهاست که 
در سفر دوم برای تامین اعتبار در دستور 

کار ویژه است.

استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: 
جاده های استان ظرفیت این بار سنگین 
ترافیک را ندارند و حتی این جاده ها به 
و  انسان  قاجاق  مسیر خودروهای شوتی، 

مواد مخدر شده اند.
وی گفت: برای پیچ های پر خطر استان 
هر کدام ۱00 میلیارد تومان گذاشته شده 
است تا این نقاط حادثه خیز اصلاح شوند.

و  کهگیلویه  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
پروژه  گفت:  رابطه  این  در  نیز  بویراحمد 
پروژه  پنج  جزو  پاتاوه_دهدشت،  جاده 
و  تعریف  کشور  سطح  در  دار  اولویت 
و  تکمیل  باید  که  است  شده  معرفی 

بهره برداری شود.
اخیر  سال  دو  در  افزود:  راستا  محمد 
بیشترین حجم ریالی و کاری انجام شده 
و پروژه پیشرفت خیلی خوبی دارد؛ البته 
تونل شماره چهار که ریزش  استثنای  به 
کرده، بقیه مسیر آماده بهره برداری و شاید 

کمتر از 30 متر آن مانده است.
وی تاکید کرد: به صورت سه شیفت کار 
با  ادامه دارد و ریزش ها  این پروژه  روی 
تمهیدات خاصی در حال انجام است البته 
شده  افتتاح  محلی  صورت  به  مسیر  این 

است.
و  کهگیلویه  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
بویراحمد ابراز کرد: حدود 2 هزار میلیارد 
به  پاتاوه  جاده  تکمیل  برای  دیگر  تومان 
این  ما  پیش بینی  و  است  نیاز  دهدشت 
این  آینده  ماه  چهار  تا  حداکثر  که  است 

پروژه به بهره برداری برسد.
راستا عنوان کرد: کارهای باقی مانده برای 
اجرای این پروژه روشنایی تونل ها، نصب 

علائم و ایمنی، لایه سوم آسفالت و تکمیل 
ورودی و خروجی تونل هاست.

و  ایمنی  با  پروژه  این  کرد:  بیان  وی 
داده  مردم  تحویل  لازم  استانداردهای 

خواهد شد.
28 سال است که از آغاز عملیات اجرایی 
برای  حتی  و  گذرد  می  ملی  جاده  این 
تقسیم  قطعه  چهار  به  طرح  کار  سهولت 
آن  سوم  و  اول  های  قطعه  طول  که  شد 
به ترتیب 28 و 2۶ کیلومتر و قطعه های 
دوم و چهارم آن نیز به ترتیب ۱8 و ۶3 

کیلومتر است.
تونل بطول هشت هزار و 200 مترو   ۱3
بالای دهانه  تعداد ۱8 دستگاه پل بزرگ 
۱۶ متری در این جاده طراحی شده است.

مردمان این دیار انتظار داشتند احداث این 
جاده مهم کمتر از ۱0 سال طول بکشد اما 
گذشت 27 سال از شروع عملیات ساخت 
آن، سبب گلایه هم استانی ها شده است 
اما در دولت مردمی سیزدهم امیدها برای 
به خود  واقعیت  این طرح رنگ  از  افتتاح 

گرفته است.
شهر  مسیر  روستای  صدها  مردم  اکنون 
و  کهگیلویه  استان  مرکز  تا  دهدشت 
ارتباطی  راه  کاهش  دلیل  به  بویراحمد 
از این جاده برای تردد استفاده می کنند 
غیر  واقع  در  و  محلی  به صورت  بنابراین 
بار ترافیک رفته  رسمی این جاده به زیر 
و روزانه مورد استفاده خیلی از مردم قرار 

می گیرد.
به  پاتاوه   - دهدشت  ملی  بزرگ  پروژه 
طول ۱3۶ کیلومتر در ادامه محور اصلی 
که  است  بهبهان   - سمیرم   - شهرضا 

از جمله  کشور  استان های جنوب  ارتباط 
خوزستان را به استان های مرکزی ایران 
برقرار می کند و نقطه ثقل و میانبر بین 
استان های قرارگرفته در کریدور شمال به 

جنوب کشور به حساب می آید.
اجرای این پروژه و به بهره برداری رسیدن 
مسیر مواصلاتی آن علاوه بر کارکرد ملی 
استان  پرجمعیت  و  مهم  بخش  پنج  آن، 
بخش  شامل  بویراحمد  و  کهگیلویه 
شهرستان  دنا،  شهرستان  در  کبگیان 
و دیشموک  مارگون، بخش های چاروسا 
لنده  از شهرستان  در کهگیلویه و بخشی 
را از بن بست جاده ای و محرومیت خارج 

می کند.
ماه  چند  طی  دهدشت  به  پاتاوه  جاده 
ایمن  بدون  اما  محدود  بصورت  گذشته 
که  رفته  ترافیک  بار  زیر  کامل،  سازی 
ای  جاده  حوادث  به  منجر  امر  همین 
شده است و به همین علت، ضرورت دارد 
نظر  مد  ارتباطی  راه  این  ایمنی  دستکم 

قرار شود.
در  دهدشت  به  پاتاوه  ملی  جاده  ساخت 
به  انقلاب  معظم  رهبر   ۱373 سال  سفر 
کهگیلویه و بویراحمد مصوب و یک سال 

بعد عملیات اجرایی آن آغاز شد.
از  مختلف  مناطق  ارتباطی  راه  فاصله 
تا بخش دیشموک 300  مسیرهای دیگر 
کیلومتر، بخش چاروسا 280 کیلومتری و 
شهرستان لنده با شهر یاسوج 240 مرکز 
جاده  این  از  استفاده  با  که  است  استان 
به ترتیب به ۱90، ۱70 و ۱40 کیلومتر 

کاهش می یابد.

کهگیلویه  فاضلاب  و  آب  عامل  مدیر 
با  مقابله  اینکه  بر  تاکید  با  بویراحمد  و 
متخلفین در حوزه آب به صورت جدی در 
دستور کار بوده و بدون مصلحت اندیشی و 
اغماض با خاطیان برخورد می شود افزود: 
شناسایی و معرفی به دستگاه قضایی در 

انتظار این متخلفان خواهد بود
و  شهر  پنج  پارسال  تابستان  که  آنجا  از 
۱2۵ روستای کهگیلویه و بویراحمد درگیر 
تنش آبی بودند به طوری که آبرسانی به 
می  تانکر صورت  با  مناطق  این  از  برخی 
تجربیات  این  از  پیشگیری  برای  گرفت 
نیاز است که امسال رفتار مسئولانه تری 

نسبت به مصرف آب داشته باشیم.
آبیاری  برای  آشامیدنی  آب  از  استفاده 
ساختمان  سبز،  مزارع،فضای  ها،  باغچه 
سازی و مصرف بی رویه از معضلات منجر 
مایع  این  مداوم  قطعی  و  آبی  تنش  به 
حیات بخش است که مختص به امروز و 
دیروز نیست اما روزهای پایانی خرداد ماه 
که به نام هفته صرفه جویی در مصرف آب 
رویه  تغییر  برای  فرصتی  شده  نامگذاری 
و جای  بویراحمد  و  کهگیلویه  در  مصرف 

جای کشورمان است.
ها، شستشوی  پارک  سبز،  فضای  آبیاری 

های  باکس  و  معابر  های  جدول  معابر، 
جمله  از  کوچک  های  باغچه  زباله، 
آشامیدنی  آب  مصرف  نامتعارف  موارد 
این  که  است  بویراحمد  و  کهگیلویه  در 
مصارف  از  توجهی  قابل  بخش  روزها 
خود  به  را  استان  این  در  آشامیدنی  آب 
برای  که  حالی  در  است.  داده  اختصاص 
بشدت  تابستان  آبی  کم  شرایط  از  عبور 
نیاز به مدیریت مصرف و پرهیز از مصارف 
غیرآشامیدنی چه در مناطق روستایی که 
مناطق  در  چه  و  است  زیاد  آن  مصادیق 
از شستشوی خودرو  پرهیز  مانند  شهری 
آبیاری  نیز  و  خیابان  و  حیاط  شستن  یا 
فضای سبز با آب آشامیدنی داریم بازنگری 

در این رویه ها ضرورت دارد.
کلرزده،  شده،  تصفیه  آب  از  استفاده 
صاف و شیرین و گوارا برای مصارف غیر 
آشامیدنی نه تنها حراج سرمایه های ملی 
بلکه اجحاف در حق شهروندانی است که 
دسترسی  از  ساعت  چند  مدت  به  روزانه 

به این مایع حیات بخش محروم هستند.
از  ای  عمده  بخش  آشامیدنی  آب 
از  بویراحمدی  و  کهگیلویه  شهروندان 
می  تامین  زیرزمینی  های  سفره  طریق 
شود که این امر دسترسی به حیاتی ترین 

مشکلاتی  با  همواره  را  مردم  زندگی  نیاز 
رفتار  علت  همین  به  کند  می  مواجه 
این  از  شهروندان  برخی  غیرمسئولانه 
مایع حیاتی جای سوال دارد. مدیر عامل 
در  بویراحمد  و  کهگیلویه  فاضلاب  و  آب 
در  افراد  برخی  گوید:  می  خصوص  این 
روستاهای استان خانه باغی احداث کرده 
و در محدوده آن به طور مثال ۵0 تا ۱00 
آشامیدنی  آب  با  و  کرده  غرس  درخت 
آبیاری می کند  را  آنان  موجود در شبکه، 
نشینی  بارز خوش  مصداق  اقدام  این  که 
است. امید صالحی ابراز کرد:اگر به دنبال 
باید مصرف  از آب هستیم  واقعی  صیانت 
آب آشامیدنی در صنایع و فضای سبز و 

کشاورزی را به حداقل ممکن برسانیم،
حداکثری  کرد:تصفیه  خاطرنشان  وی 
برای  نخست  گام  فاضلاب  های  پساب 
آشامیدنی  آب  استفاده  به  دادن  پایان 
عامل  مدیر  است.  دیگر  مصارف  برای 
با  بویراحمد  و  کهگیلویه  فاضلاب  و  آب 
به  تخلفات  این  با  مقابله  اینکه  بر  تاکید 
صورت جدی در دستور کار بوده و بدون 
خاطیان  با  اغماض  و  مصلحت اندیشی 
برخورد می شود افزود: شناسایی و معرفی 
به دستگاه قضایی در انتظار این متخلفان 

تاکنون  زمینه  این  در  و  بود  خواهد 
برخوردهایی نیز انجام شده است.

ها  شهرداری  برخی  کرد:  تصریح  صالحی 
هم برای آبیاری فضای سبز شهری از آب 
آشامیدنی استفاده می کنند که باید این 
کرد:سایر  عنوان  وی  شود.  اصلاح  رویه 
برای  مسئولان  و  اجرایی  های  دستگاه 
آشامیدنی در  به آب  وابستگی  کم کردن 
مصارف صنعت و کشاورزی نیازمند همت 
شرکت  مدیرعامل  هستند.  ها  شهرداری 
آب و فاضلاب کهگیلویه و بویراحمد افزود: 
برای حفظ منابع ارزشمند و حیاتی آب و 
است  نیاز  آینده  نسل های  بقای  و  تداوم 
آب  مصرف  مدیریت  مقوله  مشترکان  تا 
رعایت کنند. صالحی  به صورت جدی  را 
سال  خوب  های  بارش  اینکه  به  اشاره  با 
زراعی جاری نباید مشترکان را از مدیریت 
مصرف آب غافل کند گفت: صرفه جویی 
در مصرف آب باید به یک رویکرد و مطالبه 
عمومی تبدیل شود. وی خاطرنشان کرد:با 
به  امسال  مطلوب  های  بارندگی  وجود 
دلیل نبودن زیرساخت های ذخیره آب به 
اندازه کافی در کهگیلویه و بویراحمد نیاز 
است تا مشترکان در مصرف آب مسئولانه 

عمل کنند.

در کهگیلویه و بویراحمد؛

پروژه پاتاوه دهدشت28 ساله شد

 مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کهگیلویه 
و بویر احمد گفت:۵00 میلیارد ریال اعتبار از محل 
آوری  به جمع  رئیس جمهور  نخست  سفر  مصوبات 

مدارس کانکسی این استان اختصاص یافته است.
بازدید  حاشیه  در  دوشنبه  روز  نیک  حسینی  رضا 
تحقق  افزود:برای  باشت  آموزشی  های  طرح  از 
در  شرایط  واجد  کانکسی  مدرسه   77 مصوبه  این 
کهگیلویه و بویراحمد شناسایی شده که از این تعداد 
30 فضای آموزشی همزمان با بازگشایی مدارس در 
مهر ماه امسال بهره برداری می شود و بقیه نیز پیش 

از این احداث شده بود.

رییس  سفر  مصوبات  از  یکی  کرد:براساس  بیان  وی 
ایجاد  منظور  به  بویراحمد  و  کهگیلویه  به  جمهور 
آموزان  دانش  تحصیل  برای  نشاط  با  و  ایمن  فضای 
آموز  دانش   ۱0 بالای  جمعیت  با  کانکسی  مدارس 
جمع آوری و به جای آن ساختمان های ایمن احداث 

می شود.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کهگیلویه 
روستاهای  کرد:مدارس  تصریح  احمد  بویر  و 
سرابیز،لیراب ،منصورآباد و خان احمد در شهرستان 
باشت از جمله این مدارس هستند که با مصوبه سفر 

رئیس جمهور استاندارد سازی شده اند.
وی تاکید کرد: احداث ۱0 زمین چمن مصنوعی از 
اقدام های اثرگذار دولت سیزدهم در مدارس باشت 
است که افزون بر ایجاد فضای سرگرمی به تحرک و 
سلامت دانش آموزان این شهرستان کمک می کند.

رییس اداره آموزش و پرورش باشت نیز در حاشیه این 

بازدید به خبرنگار ایرنا گفت:احداث سالن اجتماعات 
۵00 نفره این شهرستان که بهمن ماه سال ۱40۱ 
کلنگزنی شده از اقدام های اثرگذار دولت سیزدهم در 

این شهرستان است.
سید حمید حیدری عنا افزود:این طرح که هم اکنون 
40 درصد پیشرفت فیزیکی دارد در صورت اختصاص 
اعتبار تکمیلی بهمن ماه امسال بهره برداری می شود.

وی تاکید کرد: ۱3 میلیارد تومان برای تجهیز و هفت 
میلیارد تومان نیز برای تکمیل سازه سالن اجتماعات 

این شهرستان اعتبار نیاز است.
وی همچنین از بهره برداری از 2۵ کلاس درس در 
قالب سه مدرسه در شهرستان باشت در نیمه نخست 

امسال خبر داد.
و یک  عنوان کرد: 2 مدرسه 9 کلاسه  عنا  حیدری 
مدرسه ۶ کلاسه تا مهر امسال در شهرستان باشت 

بهره برداری می شود.

۵۰۰ میلیارد ریال به جمع 
آوری مدارس کانکسی استان 

اختصاص یافت

با متخلفین درحوزه آب برخورد جدی می شود 

مفقودی 
تاسیسات  رشته  ساختمانی  مهارت  پروانه 
به  متعلق   2940000033 شماره   به  مکانیکی 
به  الله  نعمت  فرزند  منش  عابدی  بهزاد  سید 
شماره ملی 4250455513  مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط است.
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متولد فروردین :
 صحبت کردن در مورد نیازهایتان با افراد دیگر برای شما کار سختی 
است، برای اینکه شما می ترسید که مبادا آنها شما را درک نکنند. 
باید قبل از  شاید شما فکر می کنید کسی که واقعاً دوستتان دارد 
چه  شما  که  بفهمد  خودش  کنید  زدن  حرف  به  شروع  شما  اینکه 

نیازهایی دارید، اما لزوماً نباید انتظار چنین چیزی را داشت.
متولد اردیبهشت :

 امروز شما حالتهایی دوگانه دارید. از یک طرف می توانید جنبه های 
مثبت زندگی را ببینید. همه چیز به نظرتان خوب است و شما نقش 
خود را در این دنیای عظیم کاملًا می دانید. اما از طرف دیگر شما از 
پیش آمدهای اخیری که به نظر تغییر ناپذیر هستند راضی نیستید. 
خوشحالی شما بستگی به تشخیص این موضوع دارد که چه چیزی 

خارج از حیطه کنترل شماست. 
متولد خرداد :

 اینکه شما تشخیص داده اید رویاهای شما می توانند مهم تر از حقایق 
سرد و بی روح باشند، کمی تکان دهنده است. حتی اگر شما کارهای 
را که می توانستید  اطلاعاتی  تمام  و  انجام داده اید  را  مقدماتی خود 
با  را  آنها  و  کرده  جدا  را  داده ها  است.  کم  چیزی  هنوز  گرفته اید، 
احساسات شخصی خودتان مطابقت بدهید. درک مستقیم خود شما 

از داده های دیگران معتبرتر است.
متولد تیر :

 امروز گفتن حقیقت به دیگران سخت تر شده است، برای اینکه به 
پیش بینی  قابل  غیر  بیشتر  همیشه  به  نسبت  آنها  که  می رسد  نظر 
شده اند. با وجود این در نظر داشته باشید که بخشی از این انرژی نا 
آرام از خود شما برخاسته و شما را مجبور می کند که آن را به سمت 

دیگران هم هدایت کنید. 
متولد مرداد : 

کناره  اجتماعی  مشغولیتهای  از  که  شده اید  وسوسه  امروز  شما 
گیری کنید، اما به این معنا نیست که شما می خواهید تنها باشید. 
همچنانکه آرزوهای مادی شما بسیار قوی می شوند، شما احساسات 
زیادی را که ظاهر شده اند تجربه می کنید. اما احتمالاً شما حس و 

حال بیرون رفتن و یا مهمانی رفتن را ندارید.
متولد شهریور :

 درگیری و ستیز سختی که قبلا برای تان بوجود آمده بود اکنون 
که  کنید  احساس  است  ممکن  داد.  خواهد  نشان  را  خود  عواقب 
شخصی درست در مقابل شما کارهای مخفیانه ای انجام می دهد با 
این حال هیچ کس متوجه آن نمی شود و آشکارا چیزی نمی گوید.

متولد مهر : 
هیچ  و  باشید  دیگری  شخص  تابع  که  دارید  تمایل  بیشتر  شما 
مسئولیتی را در زندگی بر دوش نداشته باشید. اما امروز دیگر زمان 
آن فرا رسیده است که شما نیز وارد صحنه اجتماعی شوید و برای 
بردارید،  گام  به شخصی  بودن  اتکا  بدون  و  تنهایی  به  پیشرفت تان، 

حتی اگر کارها را اشتباه انجام دهید.
متولد آبان : 

و  پاچه  دست  واقعا  می کنید  پریشانی  و  گیجی  احساس  که  وقتی 
نگران می شوید در حالیکه دیگران شما را به عنوان شخصی می بینند 
که گام هایتان را استوار و مطمئن بر زمین می گذارد. با وجود اینکه 
ماه نشان شما هنوز تحت تاثیر زحل تاریک و محزون است و در اولین 

خانه از شخصیت شما قرار دارد، افکارتان در ابرها شناور هستند.
متولد آذر : 

ممکن است امروز دریابید که چرا در طی روزهای گذشته مدام دور 
روزه  چند  این  زحمات  نتیجه  می توانید  امروز  می چرخیدید.  خود 
خود را بگیرید. اما مراقب باشید که تنبلی نکنید چرا که در نهایت 
اوقات  همچنانکه  می توانید  بیفزایید.  خود  سرعت  به  که  مجبورید 

خوشی را سپری می کنید، پیشرفت مهمی نیز داشته باشید.
متولد دی :

 اگر شما دیشب از رویایی زنده و واضح بر   نخواسته اید خواب شما 
ممکن است بیشتر از همیشه شما را بی قرار کند. خوشبختانه شما 
قادر هستید که خود را بحرکت واداشته و امروز را به روزی پرمشغله 
تبدیل کنید. ماه جدید امروز می تواند ترس های ناخودآگاه شما را از 
بین ببرد و شما می توانید با آگاه بودن از آنها بر ایشان غلبه کنید. به 
یاد داشته باشید هر چه بیشتر فعال باشید راحت تر می توانید اعتماد 

به خود و زندگی تان را بدست بیاورید.
متولد بهمن : 

شما باید قادر باشید که در یک موقعیت دشوار بهترین کار را انجام 
دهید اگر شریک یا دوست شما از نظرات شما پیروی نکرد شما کار 
خودتان را بکنید. اخیرا به خاطر رفتار عجیب و غریب کسی شوکه 
شده اید اما الان آماده اید که برای رسیدن به موفقیت و شادکامی در 

زندگی تان کاری بکنید. 
متولد اسفند : 

می کنند.  ایجاد  شما  بیکران  نشان  در  کاملی  تضاد  امروز  کامل  ماه 
حتی اگر شما باید به عنوان بخشی از “گروه” باشید مجبور هستید که 
برای آنکه واقعاهستید بایستید. اما در این کار افراط نکنید؛ با خودتان 
صادق باشید بدون اینکه لازم باشد که بعدا ساکت شوید. شما الان 
بین اینکه منعطف باشید یا نه در تردید هستید. تمرین کردن میانه 

رو بودن تاثیر مثبت و مهمی بر روز شما خواهد داشت.
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فال روز 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تاکید کرد: 
زنجیره تامین دارو و تجهیزات پزشکی از حلقه های 
مختلفی تشکیل شده و برای هماهنگی بین بخش ها 
قرارگاه تدابیر ویژه دارویی تشکیل شده و جلسات 

آن مرتبا برگزار می گردد.
شورای  مجلس  علنی  جلسه  در  عین اللهی  بهرام 
کمیسیون  گزارش  بررسی  جریان  در  و  اسلامی 
عملکرد  بررسی  مورد  در  درمان  و  بهداشت 
دستگاه های اجرایی در دو حوزه واردات و ترخیص 
تجهیزات پزشکی و مدیریت بازار دارویی بیان کرد: 
زنجیره تهیه دارو و تجهیزات پزشکی فرآیندی است 
که ارگان ها و سازمان های مختلف در آن مشارکت 

دارند در واقع از حلقه های مختلفی تشکیل شده که 
یکی از این حلقه ها وزارت بهداشت است. در فرآیند 
تهیه دارو و تجهیزات پزشکی علاوه بر قوانین تصویب 
سازمان های  اسلامی  شورای  مجلس  توسط  شده 
مختلف دخیل هستند. برای این که بتوانیم هماهنگی 
بین بخش ها ایجاد کنیم قرارگاه تدابیر ویژه دارویی 
را تشکیل دادیم. وی در ادامه اظهار کرد: این قرارگاه 
از رئیس سازمان برنامه و بودجه، رئیس بانک مرکزی 
تشکیل  نظارتی  نهادهای  و  بیمه گر  سازمان های  و 
شده است و جلسات آن مرتبا برگزار می شود. هدف 
و  دارویی  نیازهای  تامین  و  پیگیری  نیز  آن  اصلی 
در  که  بخش هایی  از  یکی  است.  پزشکی  تجهیزات 
این حوزه دخیل است گمرک است. وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی در ادامه تاکید کرد: اخیرا 
مشکلی در گمرک رخ داده که حقوق گمرکی مربوط 
یافته  افزایش  درصد  چهار  به  پزشکی  تجهیزات  به 
تجهیزات  کننده  وارد  ترتیب شرکت های  بدین  بود 

اقدام  خود  کالاهای  ترخیص  به  نسبت  پزشکی 
مجلس  رئیس  حضور  با  جلسه ای  است.  نمی کرده 
چهار  از  تعرفه  این  و  شد  تشکیل  اسلامی  شورای 
تجهیزات  ترخیص  اکنون  و  یافت  کاهش  یک  به 
پزشکی در حال انجام است. بخشی از مشکلات نیز 
برنامه  با  که خوشبختانه  می گردد  باز  ارز  تامین  به 
 ریزی صورت گرفته فرآیند تامین ارز کاملا مشخص 
شده و امیدواریم با اجرای آن تامین ارز صورت گیرد. 
تقلیل بروکراسی مربوط به واگذاری مجوز به صنایع 

تولید تجهیزات نیز در حال انجام است.
نظارتی  دستگاه های  کرد:  خاطرنشان  اللهی  عین 
مالی نیز فعال است حوزه بازرسی وزارت بهداشت به 
صورت فعالانه کار را پیش برده و تاکنون 8 شرکت 
و ۱۵0 داروخانه به دلیل تخلفات تعطیل شده است.

با  مشکلات  از  برخی  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
شدن  برطرف  حال  در  شده  انجام  پیگیری های 
مرکزی  بانک  کل  رئیس  با  گذشته  روز  هستند. 

به  امروز  را  آن  صورتجلسه  که  داشتم  جلسه 
داریم  مهم  ارائه می کنم. دو صورتجلسه  کمیسیون 
و  بوده  بودجه  و  برنامه  سازمان  با  آنها  از  یکی  که 
باید  ترجیحی  ارز  میزان  چه  شده  مشخص  آن  در 
مرکزی  بانک  با  بعدی  و صورتجلسه  کنیم  دریافت 
بوده که در این جلسه نیز مشخص شد ارز را از چه 
شکلی و چه منابعی باید به موقع پرداخت کنند. اگر 
این دو صورتجلسه اجرا شود بسیاری از مشکلات به 
وجود آمده حل می شود. وزیر بهداشت و درمان در 
زیادی  تعداد  اخیر  روز  چند  در  کرد:  تصریح  ادامه 
خصوص  در  که  بخشی  و  شده  ترخیص  کالاها  از 
فعالیت نیروهای غذا و دارو است را به صورت شبانه 
روزی در حال پیگیری و انجام هستیم. کمیته های 
حوزه  یک  در  کدام  هر  که  شده  تشکیل  مختلفی 
پیگیری جدی انجام می دهند. پیگیری سایر حوزه ها 
مرکزی  بانک  و  گمرک  بودجه،  و  برنامه  ارز،  مانند 

توسط حوزه غذا و دارو در حال انجام است.
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     آرمان شريف
تا يك دهه پيش مناطقي در غرب كش�ور آلوده 
به مين و گلوله هاي عمل نكرده وجود داش�ت كه 
مثل س�ربازي مس�لح براي س�اكنان آن مناطق 
خط�رات جاني ايج�اد مي كردن�د. ولي ام�روز با 
همت بچه هاي تخريبچ�ي آن قاتل خاموش خلع 
سلاح ش�ده و زمين هايي كه بلااس�تفاده بودند 
ب�ه كاربري هاي آموزش�ي، صنعت�ي و اقتصادي 
تبديل شده اند.»محمدتقي فروتني« كه سال ها 
مس�ئوليت واحد تخري�ب در دوران جنگ را به 
عهده داش�ت، پنج بار در قامت همين مسئوليت 
جانباز شده  اس�ت. بعد از پايان جنگ لباس رزم 
را از تن خارج نكرده و اين بار به عنوان يك نيروي 
پاكسازي ميادين مين، راهي خط مقدم مي شود. 
فروتني در گفت وگو با »جوان« سال ها تجربه اش 
از حضور در ميادين مين و پاكسازي را با ما در ميان 

مي گذارد. 

قبل از اينكه كار پاكسازي را در ميادين مين 
انجام دهي�د، چند س�ال س�ابقه رزمندگي 

داشتيد؟
من در هفت عمليات دفاع مقدس حضور داشتم. از سال 
61 تا پايان جنگ س��ابقه رزمندگ��ي دارم و پنج بار در 
طول جنگ مجروح شدم و سه بار هم زماني كه مشغول 
كار پاكس��ازي بودم جانب��از ش��دم. در عمليات خيبر 
يكي از پاهايم قطع ش��د و چندي بعد دوباره به ميدان 
مين برگش��تم. بعد از جنگ مقام معظم رهبري فرمان 
پاكسازي ميادين را دادند و ما كار پاكسازي را در كنار 
تفحص پيكر شهدا انجام مي داديم. هنگام پاكسازي هم 
يك بار از ناحيه چشم هايم مجروح شدم و حدود شش 
ماه نابينا بودم. يك بار ديگر هم مين منفجر ش��د و به 
سينه ام زد و آخرين بار انفجار مين دو پايم را از زانو قطع 
كرد. كميته عالي پزشكي ميزان جانبازي ام را 92درصد 
اعلام كرده ولي بنياد جانبازان بالاي 70درصد ندارد و 

شديدترين وضع را هم 70درصد مي زند. 
زمان جنگ ب�ه عن�وان تخريبچ�ي اعزام 

مي شديد؟
تا قبل از والفجر مقدماتي در گردان پياده بودم و بعد از 
آن به گردان تخريب رفتم. والفجر يك و 4، كربلاي 2 و 

7، نصر 5 و 7 و خيبر و...  را تخريبچي بودم. 
رفتنت�ان به گ�ردان تخريب دلي�ل خاصي 

داشت؟
  قب��ل از اينكه آموزش رس��مي تخري��ب را در اردوگاه 
ش��هداي تخريب در جاده آبادان- اهواز ببينم در لشكر 
عاشورا آموزش هاي جزئي به ما داده بودند. والفجر يك 
را با همان اطلاعات به عن��وان تخريبچي رفتم و بعد از 
عمليات آموزش تخريب را در قرارگاه كربلا در اردوگاه 
شهداي تخريب زيرنظر شهيد عليرضا هاشمي ديدم. بعد 
از آن رفته رفته آشنايي مان با تخريب بيشتر شد. ناگفته 

نماند آنجا هم كه به ما تخري��ب را ياد مي دادند تعداد و 
نوع مين ها كم بود. ولي با ادامه جنگ صدام مدل هاي 
مختلف مين را از كشورهاي ديگر خريد و كار گذاشت. 
ما هم در حين عمل ياد مي گرفتيم و آموزش مي ديديم. 
من سال 63 كه 17 س��الم بود مس��ئول تخريب تيپ 
بيت المقدس شدم و تا پايان جنگ در كردستان ماندم. 
با وجود س�ه بار جانبازي هنگام پاكسازي، 

چرا باز هم اين كار را ادامه داديد؟
بعد از جنگ تا س��ال 76 دس��تور خاصي از ب��الا براي 
پاكس��ازي نيامده بود و فقط به ما گفت��ه  بودند منطقه 
آذربايجان را پاكس��ازي كني��د. در آذربايجان غربي و 
كردستان به غير از اينكه با دشمن در مرز درگير بوديم 
در ديگر مناطق با گروهك هاي ضدانقلاب مي جنگيديم. 
منافقان در بالاي قله ها و مناطق مش��رف به روستاها و 
جاده ها پايگاه مي زدند و دور ت��ا دور آن را مين گذاري 
مي كردند. از س��ال 70 آرام آرام كار پاكسازي را شروع 
كرديم. چون آن زم��ان هيچ دس��تگاهي و تجهيزاتي 
نداشتيم، مين كوب روسي س��ديد را روي بلدوزر دي8 
طراحي كرديم و اولين مين كوب ساخت كشور طراحي 
و ساخته شد. با اين مين كوب مي توانستيم پايگاه هايي 
كه شيب داش��تند را پاكس��ازي كنيم. اما در سال 76 
با دس��تور مقام معظم رهبري كه نيروهاي مسلح بايد 
پاكسازي را در اولويت كاري شان بگذارند به طور جدي 
وارد مقوله پاكس��ازي شديم. بر اين اس��اس در نيروي 

زميني س��پاه، قرارگاه مهندس��ي پاكس��ازي تشكيل 
ش��د كه فرمانده اين قرارگاه در اروميه شدم. بعد از آن 
تجهيزات و مين ياب هاي جديد هم آمد. در آذربايجان 
غربي حدود 2500 پايگاه متروكه آلوده به مين داشتيم 
و در مرز و در منطقه سردشت و پيرانشهر اراضي وسيع 

آلوده داشتيم. 
در قالب قرارگاه پاكسازي شمال غرب نيروي زميني كار 
را شروع كرديم و 80درصد از مناطق آلوده را پاكسازي 
كرديم. م��دارس و مناطق صنعتي داش��تيم كه دورش 
با مين هاي كاشته ش��ده آلوده بود و زمان جنگ از اين 
ساختمان ها به عنوان پايگاه استفاده مي كردند و بعد از 
پاكسازي تبديل به زمين زراعي و مناطق صنعتي شد. 
الان كارخانه دام و طيور در مهاباد در جايي احداث شده 
كه زمان��ي دور تا دورش ميدان مين بود و با پاكس��ازي 
منطقه كارخانه راه اندازي ش��ده اس��ت. يا در پيرانشهر 
و سردشت اراضي آلوده را پاكس��ازي كرديم و بازارچه 
و محلي ب��راي گمرك در آنجا احداث ش��د. در دش��ت 
آزادگان 8هزار هكتار را پاكس��ازي كرديم و هما نجا در 
سايه رشادت تخريبچي ها به يك منطقه بزرگ صنعتي 
تبديل شده اس��ت. الان 90درصد زمين هاي پاكسازي 
ش��ده در آذربايجان غربي زراعي، آموزش��ي، صنعتي و 
اقتصادي شد ه اند. قبل از سال76 آمار تلفات مردمي در 
سال بيش از 200نفر بود ولي امروز ميزان تلفات به يك 

درصد رسيده است. 

 مي توان آن 80درصد را هم به 100درصد تبديل 
كرد؟ 

80درصد را فقط گروه ما پاكس��ازي كرده اس��ت و فكر 
مي كنم در حال حاضر بيش از 95درصد آذربايجان غربي 
پاكسازي شده است. در آذربايجان غربي ما هنوز با پژاك و 
ضدانقلاب درگيريم و هنوز مناطق كمي وجود دارد كه 
پاكسازي نشده است. تمامي پايگاه هاي متروكه آذربايجان 

غربي و كردستان پاكسازي شده اند. 
بعضي از همكاران در كار پاكسازي معتقدند به 
دليل گذشت زمان و جابه جا شدن مين ها امكان 

پاكسازي 100درصدي مين ها وجود ندارد؟
در س��ازمان ملل يك مركز مين زدايي وجود دارد كه در 
دس��تورالعملش آمده كه در همه جاي دنيا پاكسازي را 
95درصد تعريف كرده است. يعني استاندارد پاكسازي در 

هر جايي 95درصد است. 
الان اصلي ترين معضل و مشكل بر سر راه كار 

پاكسازي را چه عواملي مي دانيد؟
متأسفانه در مركز افرادي هس��تند كه تخصص و تجربه 
ندارند و با كار تخريب آشنا نيستند. كساني هستند كه از 
تخريب سر در نمي آورند و نمي دانند پاكسازي و مين و معبر 
چيست؟! بچه هاي تخريب در زمان جنگ جزو اولين نفراتي 
بودند كه با گروه شناسايي مي رفتند و عقبه دشمن را براي 
طراحي عمليات شناسايي مي كردند. مركز مين زدايي تا به 
امروز هيچ آئين نامه اي به نام نحوه پاكسازي مناطق آلوده 
مين و گلوله هاي عمل نكرده تنظيم نكرده است. در گذشته 
چند ميليارد را براي توليد مين ياب تفتان هزينه كرديم ولي 
الان همه تفتان ها در انبار هستند و از آنها استفاده نمي شود. 
يا خريدن مين ياب آردواكس هيچ كمكي به ما نكرد. اگر 
نيروي انس��اني ماهر و آموزش ديده در پاكسازي نباشد 
خريدن تجهيزات بدون اهميت مي شود. تجهيزات زماني 
به درد مي خورد كه ميدان مين با تجهيزات كاشته شود. ما 
در سه سال گذشته بيشترين شهادت نيروي انساني را بين 
بچه هاي تخريبچي داشته ايم. تلفات مردمي را كم كرده ايم 
ولي شهادت بچه ها چندين برابر شده است. دليلش هم اين 
است كه در كار پاكسازي تشويق و تنبيه نداريم. اگر امروز 
كسي شهيد يا جانباز شود كسي نمي پرسد چرا اين اتفاق 
افتاده است. ما در سه سال اخير فقط در چهار، پنج مورد 
شهادت دسته جمعي داشته ايم. متأس��فانه در اين چند 
سال نيروهاي باتجربه اي كه تجربه هشت سال جنگ را 
هم داشته اند شهيد شده اند و چرا بايد چنين اتفاقي بيفتد؟ 
احساس مي كنم مقامات بلندپايه مثل وزير دفاع در جريان 

كار بچه هاي تخريبچي نيستند. 

نيروهاي پاكسازي به شهادت مي رسند تا تلفات مردمي كم شود 
جانباز 70درصد »محمدتقي فروتني« از تجربياتش در پاكسازي ميادين مين مي گويد

قطعه اي از بهشت در خاك بروجرد

 نگاه

 بروج��رد دومين ش��هر پرجمعيت اس��تان 
لرس��تان و زادگاه مرج��ع عاليق��در حضرت 
آيت الله بروجردي است. اين بروجرد است مهد 
فرمانده قرارگاه حمزه سيدالشهدا)ع( محمد 
بروج��ردي؛ همان مبارز انقلابي و همس��نگر 
حاج مهدي عراقي، همرزم ش��هيد چمران و 
ش��هيد محمد منتظري در لبنان و سوريه را 

مي گويم. 
او كه پس از پيروزي انقلاب، ب��راي مبارزه با 
معاندان نظام به فرمان امامش عازم پاوه شد. 
مردي كه نس��بت به دش��منانش »اشََدُّ عَليَ 
الكفّار« بود و نس��بت به مردمان كردس��تان 
»رُحَماءُ بيَنَهُم«. محم��د بروجردي را اما بايد 
بيشتر با نام مس��يح كردستان بشناسي. آوازه 
شير صحراي نبرد و زاهد دل شب در اولين روز 
از خردادماه 1362 در آسمان ها شنيده شد و 

مسيح كردستاني ها به آرزويش رسيد. 
بروج��رد اما ب��ه ت��ارك افتخارات خ��ود نام 
دليرم��ردان و مبارزاني را دارد كه س��ال هاي 
پي��ش از انقلاب و پ��س از آن ب��راي اعتلاي 
پرچم جمهوري اس��لامي از خود مجاهدت ها 
نش��ان داده و در ياد ملت ايران ثبت و ماندگار 
شدند. تنها كافيست كمي به عقب برگرديم و 
برگ هاي تاريخ پرصلابت مردان بروجرد را ورق 
بزنيم و خبر از حماسه س��رايي قافله عشاقش 
بگيريم، همان ه��ا كه نداي ام��ام زمان)عج( 
خويش را پاس��خ داده و راهي جبهه ها شدند. 
همان  بس��يجيان و مردان جس��ور بروجرد را 

مي گويم كه همگام با گ��ردان ثارالله تيپ 57 
حضرت ابوالفضل)ع( لرستان عازم جبهه هاي 
جنگ ش��دند. همان ها كه نش��انه هاي ايثار 
و س��ربلندي و چش��مه هاي معرف��ت الي الله 
بودند. اين را مي شود با گذري بر گلزار شهداي 
بروجرد به خوبي حس كرد. قطعه اي از بهشت 
كه راز 1500 شهيد را در سينه اش حفظ كرد. 
بروج��رد زادگاه 2530 آزاده اس��ت و 3300 

جانباز. 
نمونه اش شهيد احمد حس��يني كه سال 62 
با رتبه 155 در رش��ته مهندسي كنترل برق 
در دانش��گاه صنعتي اصفهان پذيرفته شد و 
يك س��ال بعد و در روز عيد قربان در منطقه 

عملياتي فاو هنگامي كه سرگرم ارتباط تلفني 
و تعمير آن بود بر اثر اصابت تركش دشمن به 
شهادت رسيد. يا شهيد حاج اصغر زند لشني كه 
در عمليات رمضان در حالي كه معاون گردان 
فتح بود از ناحيه پش��ت و كتف مجروح شد و 
چندين سال بعد در تاريخ 67/2/7 پس از اينكه 
از جلسه هماهنگي فرماندهي لشكر در پادگان 
قدس خرم آباد به سمت دورود در حركت بود 
و قصد داش��ت نيروها را جمع آوري كرده و به 
جبهه برگردد در مس��ير بر اثر تصادف وسيله 
نقليه حاملش با وارد آمدن آسيب مغزي دعوت 

حق را لبيك گفت و آسماني شد. 
كمي آن طرف تر ميان تپه هاي س��ربلند اين 
شهر پنج شهيد چون مادرش��ان در گمنامي 
آرميده اند، بروجرد اما به تپه  شهدايش مي بالد. 
اما اينجا غبطه مي خوري به حال 45 ش��هيد 
جانباز شيميايي بروجرد كه سال هاست معبر 
شهادتشان را از خس خس سينه ها و نفس هاي 
بريده در ركاب مولايش��ان يافته ان��د و راهي 
ش��دند. همان ها كه نم��اد مظلوميت جنگند 
و عطر خوش ايثار و استقامتش��ان تا امروز به 

مشام جان ها مي رسد. 
    گردان ثارالله مهد مجاهدان

گردان ثارالله ش��هر بروجرد در س��ال 1362 
تشكيل شد، 750 شهيد بسيجي و 85 شهيد 
سبزپوش و 1250 جانباز جان نثار و 54 آزاده 
حكايتي دارد از غربت و مظلوميت گردان ثارالله. 
اين گ��ردان مجاهدت فرماندهان ش��هيدش 

ابراهيم اسدالهي، دهقان، گودرزي، نوروزيان 
و روحانيون شهيدش، قنوتي، اسلامي و شيخ 
توكلي را هيچ گاه از ياد نخواهد برد. رمل هاي 
تنگه چزاب��ه، مثلثي هاي كرب��لاي 4، مردن 
دلير كربلاي5، خاك ش��لمچه، آسمان شاخ 
شميران و ماووت عراق، گواه روشني بر مبارزات 
و مجاهدت مردان آسماني گردان ثارالله است.  
آنها هستي شان، وجودشان، سلامتي شان و در 
يك كلام آسايش يك عمر زندگي شان را پاي 
انقلاب و اسلام نثار كردند... همان دلاورمرداني 
كه امام خامنه اي در رثاي مجاهدت هايش��ان 
فرمودند: واقع��اً زحمت بيهوده اي اس��ت اگر 
امثال من بخواهيم از شماها سپاسگزاري كنيم. 
ش��ماها با خداوند معامله كردي��د و واقعاً بايد 
خطاب به شماها گفت: بشارت باد به شما با اين 

معامله كه با خدا كرديد. 
اين ب��راي بيان جان نثاري ش��ان تنه��ا بازي 
است با كلمات؛ چراكه ش��جاعت و ايثارشان 
در قالب الفاظ نمي گنجد. آيا اينجا كس��ي به 
ياد مجاهدت همسرانش��ان هس��ت! آنجا كه 
رهبري خطاب به همسران جانبازان فرمودند: 
»پروردگار منان لحظه لحظه صبر زيبا و جميل 
شما در خدمت به جانبازان را محاسبه مي كند 
و پاداش��ي كريمانه، ذخيره آخرت ش��ما قرار 

مي دهد.«

بروجرد اما به ت�ارك افتخارات 
خود نام دليرمردان و مبارزاني 
را دارد ك�ه س�ال هاي پي�ش از 
انقلاب و پس از آن براي اعتلاي 
پرچم جمهوري اسلامي از خود 
مجاهدت ها نشان داده و در ياد 
ملت ايران ثبت و ماندگار شدند

كس�اني هس�تند كه از تخريب سر در 
نمي آورند و نمي دانند پاكس�ازي و مين 
و معبر چيس�ت. بچه ه�اي تخريب در 
زمان جنگ ج�زو اولين نفرات�ي بودند 
ك�ه ب�ا گ�روه شناس�ايي مي رفتن�د و 
عقبه دش�من را براي طراحي عمليات 
شناس�ايي مي كردند. مركز مين زدايي 
تا ب�ه ام�روز هي�چ آئين نامه اي ب�ه نام 
نح�وه پاكس�ازي مناطق آل�وده مين و 
گلوله هاي عمل نكرده تنظيم نكرده است

جدول

طراح:علیرضا سجادی فر       شماره 4212                    

جدول سودوکو
ارقام 1تا 9 را طوری قرار دهيد كه 
در هر رديف، ستون و مربع های 
كوچك سه در سه فقط يك بار 
به كار روند.

جدول کلمات متقاطع
   از بالا به پايين   پاسخ جدول شماره  4211

         1- تيم فوتبالي در برزيل- ماهي عظيم الجثه- عضو شنوايي         2- برتري- لقب حضرت موسي         3- يادداشت- 
سرزمين كربلا- حركت كرم گونه- تكرار حرفي         4- غذاي نذري- دانه كش بي آزار- سنت ها- خرس آذري         5- گلي 
زينتي و رنگارنگ با مصرف دارويي- نام پدر حضرت داود- تغيير ناگهاني رژيم و به دست گرفتن قدرت توسط عده اي 
ديگر         6- خراب و دورانداختني- پرانتز- روشن و درخشان         7- جديد- زن بهشتي- سمت چپ         8- از كلمات 
تنبيه- رنگ- دوات-  عدد يك رقمي         9-  نوعي پارچه- ترياك- حرف كشيدني         10- ماه پاييزي- جوجه تيغي- 
نمايش همراه ساز و آواز         11- مضطرب- نظر و عقيده- با هم نسبت داشتن، هماهنگي         12- ميوه شيرين- نوعي 
حبس- وارونه جان- نام بلاتر، رئيس فيفا         13- توانايي درك و تشخيص- برابر؛ مقابل   -  آگاه كردن، خبر دادن - برگ 

برنده       14- مطلع كردن؛ خبردادن- شاه صفوي         15- تست و آزمايش- ملعون ابدي تاريخ- سم الفار

  از   راست به چپ
         1- مكمل رژه نظامي- رختكن حمام- پراكنده شدن         2- شهر اروپايي تركيه- مشاجره كلامي         3- الفباي 
موسيقي- اثر ابن سينا- دربند بودن- ضمير اشاره         4- انجير قرآني- سياهي جسم كه از دور به نظر آيد- عزيزترين 
عزيزان آذري زبان- همراه ناله         5- مهماني عروسي- واحد مقياس فشار الكتريسيته- باريكي         6- مفصل پا- از 
رگ هاي قلب- آشكار و نمايان         7- شهر صيفي تهران- گندم سوده شده- ماه سرد         8- بسيار گريه كننده- مهره 
حساس شطرنج- صدا و آواز- عدد مجهول سه تا نه         9- خاندان- يك حرف و سه حرف- خلقت         10- شهر پليس 
بين الملل- علم شيمي قدما- بخشش، دهش         11- ماكت فرهنگستان- فراموشي و غفلت- تظاهر به كاري كردن     
    12- سرخ كمرنگ- بيماري مس��ري خطرناك- در فرهنگ ايرانيان نشان بركت است- خاك گور         13- رئيس 
جمهور تركيه- محل كار كارمند- نگهباني- از خواهران نويسنده انگليسي         14- تنوع و گوناگوني- از تيم هاي ليگ 

برتر فوتبال         15- غزلسراي تبريز- خاك- كم وزن

123456789101112131415
1� ������������  
2������������
3�������������  
4�����������
5��������������
6�����������
7������������
8�������������  
9�������������
10������������ 
11������������
12�����������
13�������������  
14������������
15�������������

15      14     13    12   11     10      9       8      7        6      5       4       3       2      1
1
2       
3       
4       
5      
6        
7      
8       
9      
10     
11   
12    
13     
14      
15

5

6 

9

 

7 8

2 

3   8 

 
 

7

 1

8

5

1

6

 

 

 

 

3
4

 4

 

9

 

 4

9
 

9 

8

 

 7
 

 3
8 

1 
 

5

  
3

2

9 

 

 6

7

5

6

7

9

2
4

78

1

8

4

8

2
5

348

9
96

8

71

1

3

6

8

5

1

6

4

7

9

5

7
6

2

3
43

14
2

3

59

26
5

3

4

9
5

9

8

1

5
3

7
1

8 3
2

4
8

1
2
5

9 2

7

6

1

3

2
6
9

7

46

يك شنبه 17 فروردين  1393  |  6 جمادي الثاني  1435 |

حل جدول 3305

سودجویی کلاهبرداران سایبری 
این بار به بهانه کشف حجاب

در  مردم  از  به کلاهبرداری  نسبت  فتا  پلیس  اجتماعی  معاون 
پوشش پیامک های کشف حجاب هشدار داد.

 سرهنگ رامین پاشایی با هشدار نسبت به کلاهبرداری از مردم 
در پوشش پیامک کشف حجاب گفت:  ضمن این که هم وطنان 
را به رعایت حجاب دعوت می کنم، تأکید دارم مجرمان سایبری 
از هر فرصتی استفاده کرده تا ترفند خود را اجرایی کنند. این 
کشف  پرونده  موضوع  با  آلوده  لینک های  ارسال  با  مجرمان 
حجاب و لزوم مراجعه به مراجع قضایی از کاربران می خواهند 

که به لینک درج شده در زیر پیامک ارسالی بروند. 
وی ادامه داد:  کاربران با مراجعه به این لینک با صفحه ای مواجه 
اما  دریافت می کند،  را  آنان  کارت بانکی  اطلاعات  می شوند که 
پولی از کارت کم نمی شود و فقط حساب بانکی هک می شود. 
به  مال باخته  گوشی  آلوده شدن  و  پول  برداشت  نیز  ادامه  در 
کشف  پیامک  اینکه  بیان  با  پاشایی  می افتد.  اتفاق  بدافزارها 
حجاب در حوزه عفاف و حجاب ناظر بر تذکراتی است که برای 
افرادی که قوانین و مقررات را رعایت نکرده اند، ارسال می شود، 
فاقد هرگونه  پلیس  از سوی  ارسالی  پیامک های رسمی  گفت:  
مشابه  است.  شده  درج  پلیس  نام  تنها  آن  در  و  است  شماره  
چنین کلاهبرداری قبلًا با عنوان سامانه ثنا نیز انجام شده بود.

معاون اجتماعی پلیس فتای فراجا ادامه داد: مراجع رسمی برای 
تمام  و  نمی کنند  استفاده  تلفن های شخصی  از  پیامک  ارسال 
پیش شماره های 092۱، 09۱2، 093۵ و... مربوط به اپراتورهای 
مختلف بوده و مراجع رسمی با متن و نام همان مرجع اقدام به 
ارسال پیامک می کنند. همچنین شهروندان توجه داشته باشند 
کاربران  از  آن  در  و  شده  درج  لینکی  پیام  زیر  در  هرگاه  که 
خواسته شده بود که پولی را پرداخت کنند. باید یقین دانست 

که این مسئله کلاهبرداری است.

کشف محموله های میلیاردی قاچاق
 از پارکینگ عمومی

هفت  توقیف  از  بزرگ  تهران  اقتصادی  امنیت  پلیس  رئیس 
دستگاه خودروی شوتی و کشف انواع کالای قاچاق در اجرای 
طرح عملیاتی برخورد قاچاق خبر داد. سرهنگ هدایت بهرامی 
طرح های  یافتن  ادامه  با  گفت:  خبر  این  جزئیات  تشریح  در 
مطالبات  پیگیری  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  در  پلیس  عملیاتی 
شهروندان در برخورد با خودروهای شوتی روز گذشته عملیات 
پلیسی در این زمینه از سوی ماموران پلیس امنیت اقتصادی  
تهران  اجرایی شد. در همین راستا و در اجرای گشت زنی های 
موفق  بزرگ  تهران  اقتصادی  امنیت  پلیس  مأموران  انتظامی، 
شدند، دو دستگاه خودروی سواری را هنگام ورود به پارکینگ 
و  تهرانشناسایی  شوش  خیابان  محدوده  در  طبقاتی  عمومی 
با  بزرگ  تهران  اقتصادی  امنیت  پلیس  رئیس  کنند.  متوقف 
بیان اینکه خودروهای مذکور حامل بار قاچاق بود، خاطرنشان 
کرد: ماموران در بازرسی از این خودروها مقادیر قابل توجهی 
لوازم برقی آشپرخانه خارجی و قاچاق را کشف و ضبط کردند. 
همچنین رانندگان این خودروها نیز دستگیر و به مقر انتظامی 
منتقل شدند که در جریان بازجویی های انجام شده به قاچاق 
تحقیقات  ادامه  در  افزود:  بهرامی  شدند.  معترف  کالاها  بودن 
پنج  بزرگ  تهران  اقتصادی  امنیت  پلیس  ماموران  پلیسی،   
دستگاه خودروی شوتی دیگر  را که در پارکینگ عمومی در 
حال تخلیه کالای قاچاق بودند شناسایی و توقیف کردند. وی 
اینکه در این عملیات مجموعا هفت دستگاه خودروی  با بیان 
 ۵92 مجموعا   همچنین  گفت:  شد،  توقیف  شوتی  سواری 
دستگاه لوازم برقی آشپزخانه، یک هزار و 80۵  عدد فلاکس، 
9۵ عدد ساعت رومیزی کوچک، ۱۵ عدد اسپیکر، ۱30 عدد 
ساعت مچی، ۶۶ عدد سینی نیز از قاچاقچیان کشف و ضبط 
بالغ  را  قاچاق کشف شده  اقلام  ریالی  ارزش  کارشناسان  شد. 
بر  ۵2  میلیارد ریال برآورد کردند. وی گفت: در مجموع این 
ماموریت ها 9  نفر دستگیر و به مقر انتظامی منتقل شدند. این 
افراد در بازجویی های پلیسی به جرم خود اعتراف کرده و در 
ادامه  و  قانونی  مراحل  برای سیر  پرونده  تشکیل  از  ادامه پس 

روند رسیدگی به جرم به دستگاه قضائی معرفی شدند.

خبر

جدول 3306

با  شهیدبهشتی  پزشکی  علوم  دانشگاه  ارتوپد  متخصص 
شدن  شکسته  صدای  با  عضله  شدن  باز  اینکه  بر  تاکید 
قلنج همراه نیست، گفت: فریب تبلیغات و حرکات عجیب 
فضای  در  گرفتگی عضلات  درمان  برای  که  را  غریبی  و 

مجازی منتشر می شود را نخورید.
دکتر محمدعلی اخوت پور با تاکید بر اینکه به هر تبلیغی 
که در فضای مجازی منتشر می شود، اعتماد نکنید، اظهار 
کرد: ادعاهای درمانی که در فضای مجازی یا برخی مراکز 
غیر معتبر برای درمان مطرح می شود پایه و اساس علمی 

ندارد.
وی با اشاره به اینکه برخی افراد به دلیل طولانی شدن 
روند درمان یا عدم تمایل به مصرف دارو جذب تبلیغات 
فریب دهنده می شوند، هشدار داد: مراقب باشید و بدون 

تحقیق و بررسی به این افراد اعتماد نکنید.
این متخصص ارتوپد با اشاره به اینکه گرفتگی عضلات یا 
اصطلاحا قلنج به دلیل وضعیت قرارگیری بدن و استفاده 

بی رویه از گوشی های هوشمند و سیستم های الکترونیکی 
کرد:  خاطرنشان  است،  شده  شایع  معضلی  به  تبدیل 
زندگی پشت میزی مهمترین علت گرفتگی عضلات است.

پزشک  با  مشورت  قلنج  درمان  راه  تنها  کرد:  تاکید  وی 
ماساژهای  یا  و  دارویی  مداخلات  انجام  و  متخصص 

تخصصی توسط افراد مجرب علمی است.
توسط  باید  عضلانی  گرفتگی  اینکه  یادآوری  با  او 
تاکید  انجام شود،  معتبر درمانی  مراکز  و در  متخصصان 
کرد: دستکاری های غیر علمی توسط افراد آموزش ندیده، 

می تواند صدمات جبران ناپذیری به دنبال داشته باشد.
ادامه داد: ماساژ درمانی  این عضو هیئت علمی دانشگاه 
به  درمان  نوع  این  است؛  شده  شناخته  و  علمی  روشی 
صورت چند مرحله ای و صرفا توسط متخصصان این رشته 

انجام می شود.
ندارند  کافی  تخصص  که  افرادی   کرد:  بیان  اخوت پور 
به  دست  سودجویی  هدف  با  صرفا  و  مجازی  فضای  در 

تبلیغاتی فریبنده می زنند؛ این افراد سعی دارند با نمایش 
حرکات فریبنده و ایجاد صدای شکستن قلنج مخاطبان 
خود را نسبت به درمان قطعی مطمئن کنند؛ در حالی که 

باز شدن عضلات با صدا انجام نمی شود.
فشار  با  حتی  است  ممکن  مثال  برای  داد:  توضیح  وی 
را  قلنج  هم صدای شکستن  برخی عضلات دست  دادن 
شما  دست  خستگی  یا  درد  لحظه ای  برای  یا  و  بشنوید 
التیام یابد؛ اما این به این معنا نیست که درمانی برای فرد 

انجام شده است.
دارد،  غیردارویی  و  دارویی  درمان  قلنج  اینکه  بیان  با  او 
گرفتگی  می کنند  ادعا  که  ماساژورهایی  داد:  هشدار 
که  هستند  افرادی  معمولا  می کنند  درمان  را  عضلات 
آموزش کافی ندیده اند، فقط می دانند باید به کدام نقطه 
از بدن فشار بیاورند تا صدای شکسته شدن قلنج از آن 
خارج شود، مراقب باشید و فریب این تبلیغات را نخورید.

در  صوتی  گیرنده های  معمولا  افراد  این  داد:  ادامه  وی 
مکانی قرار می دهند و با تقویت صداها دست به تبلیغاتی 

با ادعای درمان قطعی قلنج می زنند.
وی با بیان این که اگر فردی دچار مشکلات زمینه ای بدو 
تولد و یا مبتلا به درگیری عصب باشد با دستکاری افراد 
کرد:  عنوان  شد،  خواهد  جدی تر  مشکلات  دچار  ناشی 
وارد  برخی عضلات  یا  و  فقرات  ستون  به  که  فشارهایی 
می شود عوارض جبران ناپذیری مثل فلج دائمی و یا حادتر 

شدن شرایط را به دنبال خواهد داشت.
پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  اعلام  بنابر 
مشاغل  که  افرادی   به  خاتمه  در  وی  شهیدبهشتی، 
اصطلاحا پشت میزی دارند و یا با کامپیوتر و گوشی زیاد 
کار می کنند، توصیه کرد: حتما بعد از هر ۱۵ دقیقه ای 
که پشت میز کار می کنید چند حرکت ساده کششی در 

حد 30 ثانیه انجام دهید.

لذت بردن از دوش آب گرم بعد از یک روز سخت، تمام 
عوامل استرس زای ما را از بین می برد.

به نقل از هلث، برای بسیاری از افراد، دوش گرفتن با آب 
ایجاد می کند  آرامش، آسودگی و شادابی  گرم، احساس 
به  منجر  عوض  در  گرم  آب  دوش  این  کنید،  تصور  اما 
سردرد شدید شود؛ بنابراین دوش آب گرم آخرین چیزی 
نیاز خواهیم داشت،  به آن  ما  از  بود که هر یک  خواهد 
واقعا چرا دوش آب گرم آرامش بخش فقط باید استرس 

را تقویت کند؟
متخصص  و  اعصاب  و  مغز  مشاور  پای،  پاوان  دکتر 
هند  بمبئی  در  ووکهارت  بیمارستان  در  مغزی  سکته 
موها  شستن  اما  باشد  شوکه کننده  است  »ممکن  گفت: 
موی،  شست وشوی  میگرن  شود.  سردرد  باعث  می تواند 
سردردهایی است که بعد از »حمام سر« شروع می شود و 
امروزه رایج شده است و اکثریت مردم با این نوع سردرد 

مواجه می شوند«.
مجله  در   200۶ سال  در  که  مطالعه ای  نتایج  واقع،  در 
SAGE منتشر شد، نشان داد که از 94 بیمار در هند که 
سردرد میگرنی در ارتباط با شستن موهای خود گزارش 
کرده اند، ۱۱ بیمار از شستن موها به عنوان تنها محرکی 
که باعث سردردشان می شود، یاد کرده اند. در حالی که 

ممکن است دلایل مختلفی برای این اتفاق وجود داشته 
باشد اما یکی از پاسخ ها ممکن است در چیزی باشد که 
شما برای شستن موهای خود از آن استفاده می کنید و به 

طور خاص، شامپوی شما گزینه اصلی است.
برخی از مواد شیمیایی می توانند از شامپو مصرفی ما به 
بدن راه پیدا کنند. بر اساس میزان ماده شیمیایی موجود 
در محصول، خطرات و مدت زمان قرار گرفتن در معرض 
آرایشگری  هیات  داد.  خواهد  نشان  واکنش  ما  بدن  آنها 
که  می دهد  توضیح  ایالات متحده  کالیفرنیای  آرایشی  و 
برخی از افراد ممکن است طی قرار گرفتن در معرض این 
مواد شیمیایی به سردرد دچار شوند به ویژه اگر در این 
شامپوها از برخی مواد شیمیایی خاص استفاده شده باشد. 
رایحه  به موهای شما  اگر شامپوی شما  به عنوان مثال، 
در  مشکل  است  ممکن  بدهد،  دلپذیری  گلی  یا  میوه ای 
واقع همین مورد باشد. به گفته کارشناسان مرکز تسکین 
میگرن ایالات متحده، برخی از محصولات شامپوی معطر 
حاوی عطرها یا اسانس ها و روغن های ضروری هستند که 

این مواد با سردردهای میگرنی مرتبط خواهند بود.
که  میگرن  کننده  تحریک  بالقوه  شیمیایی  مواد  سایر 
ممکن است در شامپو شما پنهان شده باشد شامل پارابن 
یا سولفات لورل سدیم است که به شامپو ما توانایی کف 

یک  هر  یا  عطر  آیا  اینکه  آزمایش  برای  می دهد.  کردن 
باشد،  اصلی  مقصر  است  ممکن  دیگر  شیمیایی  مواد  از 
شامپوی بدون عطر را انتخاب کنید یا حتی برند دیگری 

برای شامپو خود در نظر بگیرید و آن را امتحان کنید.
جدا از خود شامپو، روشی که با آن محصول موهایتان را 
می شویید نیز می تواند یک عامل بالقوه کمک کننده در 
سردرد میگرنی باشد. به عنوان مثال، شستن بیش از حد 
شدید پوست سر یا شستن بیش از حد موهایتان چندین 
بار در طول هفته ممکن است به سر شما فشار بیاورد و 

منجر به سردرد شود.
مراقبت های بعد از حمام نیز چیزی است که باید در نظر 
گرفته شود؛ اگر شما فردی هستید که ترجیح می دهید 
موهای خود را در هوای آزاد خشک کنید، سرما ممکن 
است باعث تنش در سر شود. از طرف دیگر، اگر از سشوار 
به  نیز گرما ممکن است  استفاده می کنید  بالا  در دمای 

سردرد شما کمک کند.
اگر روال مراقبت از موی شما شامل قرار دادن موها در 
برس های پیچی بعد از حمام باشد، ممکن است موهایتان 
بیش از حد سفت از روی پوست سر شما کشیده شوند. 
شست وشوی  نحوه  در  تغییراتی  می توانید  نهایت،  در 

موهای خود ایجاد کنید.

 8 شرکت و ۱۵0 داروخانه
 به دلیل تخلفات

 تعطیل شده است

شکستن »قُلنج« ممنوع

شامپوهایی که موجب سردرد میگرنی می شوند



 اجرای برنامه هفتم 
نیازمند مدیران تحول خواه است

قانون شفافیت مالی نامزدها در انتخابات 
امسال مجلس اجرا می شود

صفحه )4(صفحه )4(

نماینده مردم فریمان در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت برای 
اجرای برنامه هفتم نیازمند مدیران میدانی تحول خواه، پرُانگیزه و 
توانمند است. سیداحسان قاضی زاده هاشمی در نطق میان دستور 
بیان  خود در جلسه علنی روز )دوشنبه( مجلس شورای اسلامی 
کرد: امروز کشور دوران گذار از تهدیدهای روزافزون دشمنان قسم 

خورده خود را به سمت ثبات و آرامش طی می کند، در این ...

نخستین جلسه هماهنگی  برگزاری  از  نگهبان  سخنگوی شورای 
جلسه  این  در  گفت:  و  داد  خبر  انتخابات  با  مرتبط  دستگاه های 
شفافیت  قانون  کردن  اجرایی  سازوکارهای  کشور  وزارت  شد  بنا 
و نظارت بر تامین مالی فعالیت های انتخاباتی در مجلس شورای 
دستگاه های  هماهنگی  جلسه  نخستین  کند.  فراهم  را  اسلامی 
مرتبط با انتخابات شامگاه یکشنبه 28 خرداد به میزبانی شورای 

نگهبان و با حضور مسئولان دستگاه های مرتبط با انتخابات...

سال هفدهم * شماره 3306 * 4 صفحه *1000 تومانسه شنبه 30  خرداد 1402 * 20  ژوئن 2023 * 31 ذی القعده 1444

انتخابات سالم با مشارکت حداکثری

 در استان هدف گذاری شده است

شکستن »قُلنج« 
ممنوع

در جاده پاتاوه - دهدشت:

برخورد مینی بوس با نیسان
 ۱۴ مصدوم برجای گذاشت

 رئیس اورژانس و فوریت های پزشکی کهگیلویه و 
بویراحمد اعلام کرد: برخورد مینی بوس با نیسان 
برجای  مصدوم   ۱4 دهدشت  به  پاتاوه  جاده  در 
این  در  افزود:  نژاد  وحدت  جهانبخش  گذاشت. 
حادثه ۱2 نفر از سرنشینان مینی بوس و 2 نفر از 
کرد:  عنوان  وی  شدند.  مصدوم  نیسان  سرنشینان 
حال یک نفر از مصدومان این حادثه که سرنشین 
عمومی  حال  اما  شده  گزارش  وخیم  بوده  نیسان 
است.  شده  گزارش  مساعد  حادثه دیدگان  بقیه 
و  کهگیلویه  پزشکی  های  وفوریت  اورژانس  رئیس 
بویراحمد تشریح کرد: حادثه برخورد مینی بوس با 

نیسان در محور دهدشت به پاتاوه حوالی...

تشکیل  گفت:  اداری  عدالت  دیوان  رئیس 
از  اسلامی،  انقلاب  از  بعد  عدالت  دیوان 
نظام اسلامی است. حجت الاسلام  افتخارات 
و المسلمین حکمت علی مظفری در نشستی 
خبری با تبریک فرارسیدن هفته قوه قضاییه 
است  سازمانی  یک  عدالت  دیوان  گفت: 
این  انقلاب  از  قبل  است.  انقلاب  مولود  که 
انقلاب  از  بعد  و  نداشت  وجود  تشکیلات 
تشکیل شد و از افتخارات نظام اسلامی  است.
قانون  در  که  موضوعاتی  از  یکی  افزود:  وی 
اساسی به آن توجه شد دیوان عدالت اداری 
به منظور رسیدگی به شکایات مردم و احقاق 

حقوق آنها در مقابل حاکمیت است.
جدید  قانون  درباره  سوالی  به  درپاسخ  وی 
دیوان عدالت اداری گفت: قانونگذار در  مواد 
اصلاحی در قانون دیوان عدالت با دو رویکرد 
ورودی  به کاهش  یقینا  تعیین کرده که  آنرا 

پرونده ها به  دیوان عدالت منجر می شود. 
مظفری به تبصره 4و ۵ ماده ۱۶ قانون جدید 
دیوان عدالت اشاره کرد و گفت: موضوعی که 
در اذهان عمومی مطرح می شود متصور این 
است که این تبصره ها به فرآیند دادرسی اضافه 
شده است و موجب اطاله در فرآیند رسیدگی 
تسهیل  حالی که  در  است.  واقع  شده، خلاف 
از  خودشان  حقوق  به  افراد  آسان  دسترسی 
اصلی ترین موضوع این ماده است و اشخاص 
عدالت  دیوان  به  دادخواست  ارائه  از  قبل 
اداری موضوع را به سازمان مربوطه انتقال و 
شما  که  هستند  موظف  اجرایی  دستگاه های 
پاسخگوی  و  برسانند  خود  قانونی  حق  به  را 
شما باشند و در صورتی که دستگاه مربوطه 
باید  داد  تشخیص  غیرقانونی  را  فرد  خواسته 
مستدل  و  مکتوب  به صورت  را  خود  دلایل 
آن  به  توجه  با  اشخاص  و  کند  ارائه  فرد  به 
می توانند در دیوان عدالت اداری ثبت شکایت 
کنند. مظفری در پاسخ به ایسنا درباره کاهش 
صلاحیت دیوان عدالت اداری در رسیدگی به 
عالی  شورای  مثل  مراجع  بعضی  مصوبات 
انقلاب فرهنگی و شورای عالی فضای مجازی 

و این که آیا ...

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری کهگیلویه و 
بویراحمد با اشاره به بسترسازی برای برگزاری انتخاباتی 
نمایندگان مجلس  تعیین  برای  باشکوه  و  رقابتی  سالم، 
با  انتخابات سالم  شورای اسلامی در سال جاری گفت: 
مشارکت حداکثری در استان هدف گذاری شده است. 
سید جواد هاشمی مهر روز دوشنبه در جلسه فرمانداران 
انتخابات  دو  اهمیت  به  اشاره  با  استان  های  شهرستان 
در  مردم  پرشور  کرد: خلق حماسه  اظهار  امسال،  مهم 
سازنده  تدابیر  و  دقیق  برنامه ریزی  نیازمند  انتخابات 
است. وی با اشاره به اهمیت مشارکت حداکثری مردم 

در انتخابات گفت: سلامت و مشارکت بالا در....

معاون سیاسی استاندار عنوان کرد:

2

2

2 4

از ابتدای دولت سیزدهم تا کنون؛

۲۵ همت به کهگیلویه و 
بویراحمد تخصیص یافت

ماموران کلانتری جان
 سه کودک را از میان 

شعله های آتش نجات دادند

در رسیدگی به شکایات 
مردم عقب نشینی نمی کنیم

2

2

در کهگیلویه و بویراحمد؛

پروژه پاتاوه دهدشت

28 ساله شد

3

شناسه آگهی ؛  1513506       روابط عمومی شرکت گاز استان کهگیلویه و بویراحمد 

 فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
 همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه(۱0/ ۴02

 نام ونشانی دستگاه مناقصه گذار : شرکت گاز استان کهگیلویه و بویراحمد – به آدرس یاسوج ، بلوار مطهری، خیابان 
راهداران، پائین تر از اداره راه و شهرسازی ساختمان شماره دو شرکت گاز، واحد امور پیمانها
موضوع مناقصه:  خدمات حمل و نقل)خودروهای استیجاری( در سطح شرکت گاز استان

برآورد پایه: ۱94.۶8۱.227.۶28ریال)یکصد و نود و چهار میلیارد و ششصد و هشتاد و یک میلیون و دویست و بیست و هفت هزار 
و ششصد و بیست و هشت ریال(

مبلغ و میزان ونوع تضمین شرکت درفرآیند ارجاع کار: 9.734.0۶۱.38۱ریال)نه میلیارد و هفتصد و سی و چهار 
میلیون و شصت و یک هزار و سیصد و هشتاد و یک ریال(که مي بایست مطابق مصوبه شماره ۱23402/ت۵0۶۵9 ه مورخ 
27/ 09/ ۱394 هیاتً محترم وزیران و ضمائم مربوطه تهیه شود و در صورت نقدي به حساب شماره4۱0۱۱۱9744۱۱۱8۵۵ 

بانک مرکزی واریز گردد.
تاریخ انتشار در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت: 29/ 03/ 1402

 مهلت دریافت اسناد از طریق سامانه:  03/ 04/ 1402  
ارزیابی کیفی و پیشنهاد مناقصه در سامانه ستاد  و تحویل نسخه  الکترونیکی مدارک  بارگذاری نسخه  - آخرین مهلت 

فیزیکی پاکت الف)تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار(:  17/ 04/ 1402 
- ارجاع پاکات به کمیته فنی و بازرگانی جهت ارزیابی کیفی:ساعت۱0صبح 18/ 04/ 1402

- شرایط متقاضیان:
- مدارک ثبتی شرکت حاوی تصاویر برابر با اصل)اساسنامه،آگهی آخرین تغییرات شرکت،آگهی تاسیس شرکت روزنامه 

رسمی و...(
- دارای کارت رتبه بندی معتبر از سازمان تعاون،کار و رفاه اجتماعی در رابطه با موضوع فوق الذکر

- گواهی صلاحیت ایمنی کار از سازمان تعاون،کار و رفاه اجتماعی
- سوابق کارهای مشابه به همراه تاییدیه های لازم

- از مناقصه گران جهت حضور در جلسه گشایش پیشنهاد ها دعوت به عمل می آید.
-حداقل امتیاز ارزیابی کیفی قابل قبول جهت گشایش پا کات مناقصه۶0می باشد. )که توضیحات بیشتر به همراه ضوابط 

ارزیابی کیفی در اسناد ارزیابی کیفی آورده شده است(
-بازگشایی پاکات )الف،ب،ج( پس از ارزیابی کیفی اعلام میگردد.

-امکان تغییرویا تعویض پیشنهادمالی تا قبل ازبازگشایی پاکات مالی ازطریق سامانه وجوددارد.
nigc-kb.ir ضمناً آگهی این مناقصه در پایگاه اینترنتي شرکت گاز استان کهگیلویه و بویر احمد -

 و پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات   iets.mporg.ir قابل مشاهده مي باشد. 
تلفکس واحد امورپیمانها :  33336277 - 074                   

   نوبت  دوم
شرکت ملی گاز ایران  شرکت ملی گاز ایران 

 رییس مجلس شورای اسلامی گفت: مالیات بر ارزش 
افزوده کالاهای اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی یک 
درصد است که باید صفر شود و این موضوع در جلسه 

سران قوا پیگیری شد.
در جلسه علنی روز دوشنبه مجلس شورای اسلامی، 
سومین گزارش کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
بررسی عملکرد دستگاه های  شورای اسلامی درمورد 
تجهیزات  ترخیص  و  واردات  حوزه  دو  در  اجرایی 
دستور  در  کشور  دارویی  بازار  ومدیریت  پزشکی 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  و  گرفت  قرار  کار 
پزشکی، وزیر اقتصاد و برخی از نمایندگان نظرات و 

گزارش های خود را در این باره بیان کردند.
در  قالیباف  محمدباقر  گزارش،  این  بندی  جمع  در 
سخنانی با تاکید بر اینکه موضوع سلامت بسیار مهم 
افزود:  باید هزینه ها هم در نظر گرفته شود،  است و 
تامین کالای پزشکی هم دغدغه دیگری است به ویژه 
اینکه مجلس باید اضطراب و نگرانی مردم را در بخش 
سلامت و پزشکی بیش از سایر بخش ها مورد توجه 
قرار دهد چرا که بار روانی در حوزه سلامت روی مردم 

است و باید آن را کاهش دهیم.
رییس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: راهبری،  
سیاستگذاری و برنامه ریزی در حوزه دارو و تجهیزات 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  عهده  به  پزشکی 
پزشکی است و طبق داده هایی که در 40 تا ۵0 سال 
گذشته داریم، برنامه ریزی درحوزه دارو و مصرف دارو 
ریزی  برنامه  قابل  قبل  روزهای  حتی  هفته  یک  در 
است. ولی وقتی دارو در کشور کم می شود این مشکل 

به سیستم مدیریت در این حوزه مربوط است.
طبق  دارو  ریال  و  ارز  موضوع  اینکه  بیان  با  قالیباف 
قانون بودجه باید به صورت دقیق انجام شود، تصریح 
کرد: در نشست با اعضای کمیسیون بهداشت و درمان 
که  همانطور  که  کردم  تاکید  نکته  این  به  مجلس 
هدفمندی یارانه ها مهم است، تامین دارو و تجهیزات 
پزشکی از اهمیت بالایی برخوردار است و باید سازمان 
برنامه و بودجه این کار را به بهترین شکل انجام دهد 
ارز در بخش دارو و تجهیزات  و موضوع واریزی های 

توسط خزانه بانک مرکزی به موقع انجام شود.
وی با بیان اینکه وقتی واریزی ارز برای دارو از سوی 
کار  روند  شود،  انجام  تاخیر  با  مرکزی  بانک  خزانه 
دچار  پزشکی هم  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
مرکزی  بانک  رییس  داد:  ادامه  شد،  خواهد  تاخیر 

متقاعد شده که به صورت فصلی سقف تامین ارز دارو 
و تجهیزات پزشکی انجام شود و امید است دقت لازم 
صورت گیرد تا این حوزه به بهترین شکل ساماندهی 

شود.
ارزش  بر  مالیات  باید  شد:  یادآور  مقننه  قوه  رییس 
تجهیزات  و  دارو  موضوع  و  اساسی  کالاهای  افزوده 
پزشکی صفر شود در حالی که اکنون یک درصد است 
که قابل قبول نیست و در جلسه سران قوا این موضوع 

پیگیری شد تا این عدد به صفر برسد.
وی خاطرنشان کرد: بیشتر داورها و تجهیزات پزشکی 
سبب  عامل  این  که  شده  انبار  کشور  گمرک  در 

نرسیدن این کالاها به دست مردم شده است.
قالیباف با بیان اینکه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
سود  و  گمرک  حقوق  نرخ  خصوص   در  وظایفی 
افزود: وزارتخانه هایی همچون صمت  بازرگانی دارند، 
و اقتصاد و دستگاه های دیگر لازم است تا نرخ حقوق 
گمرک را ابلاغ کنند تا گمرک بتواند این کار را انجام 
دهد. البته مسئولیت پیگیری با وزارت بهداشت است 

و مجلس هم کمک می کند که این کار انجام شود.
کرد:  خاطرنشان  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
نظارت  معاونت  و  درمان  و  بهداشت  کمیسیون  از 
جلسه  شده  مطرح  موضوعات  شود  می  درخواست 
امروز و سه جلسه قبل را جمع بندی کنند و ما این 
روند را در نوبت بعدی دنبال می کنیم و انتظار داریم 
دارو  توزیع  و  تهیه  حوزه  در  نقص  این  شاهد  دیگر 

نباشیم.
در  دارو  افزوده  ارزش  بر  مالیات  صفر  تعرفه  اعمال 

نشست شورای هماهنگی سران قوا بررسی می شود
و  بهداشت  کمیسیون  رئیس  شهریاری  حسینعلی 
این هفته شورای  برگزاری نشست  از  درمان مجلس 
عالی سران قوا با موضوع صفر شدن مالیات بر ارزش 

افزوده دارو خبر داد.
و  داروخانه ها  مطالبات  پرداخت  اینکه  بر  تاکید  با 
انجام  باید  وقت  اسرع  در  پزشکی  علوم  دانشگاه های 
بودجه  و  برنامه  سازمان  در سال جاری  افزود:  شود، 
دارو  بخش  به  تومان  میلیارد   400 و  هزار   ۱3 تنها 

تخصیص داده است.
و  کاهش  به  بهداشت  وزارت  الزام  بر  تاکید  با  وی 
داروهای  گروه  تغییر  از  جلوگیری  ها،  هزینه  کنترل 
تکمیل  صنعت،  وزارت  در   22 به   2۱ از  وارداتی 
انبارهای استراتژیک دارو و سرعت دهی به ترخیص 

داروهای وارداتی گفت: با وجود پیگیری ها مالیات بر 
ارزش افزوده دارو از 9 به یک درصد کاهش یافت در 

حالی که باید صفر می شد.
مشکلات  دلیل  به  بیماران  برخی  داشت:  اظهار  وی 
عمل  نوبت  در  ماه  چند  است  ممکن  دارو  تأمین 
بمانند؛ وظیفه بانک مرکزی است که منابع ارزی را به 
این بخش اختصاص بدهد نه اینکه بگوید به کارگزار 
مراجعه کنید؛ از ۱3 هزار میلیارد تومان درآمد مالیات 
بر ارزش افزوده تا کنون تنها 2400 میلیارد تومان به 

دارو داده شده است.
قرار  کرد:  تاکید  مجلس  در  زاهدان  مردم  نماینده 
است چهارشنبه این هفته )3۱ خرداد(  جلسه شورای 
بر  مالیات  کاهش  خصوص  در  قوا  سران  هماهنگی 
تصویب  و  به صفر، مطرح  دارو  واردات  افزوده  ارزش 

شود.
سید جلیل میرمحمدی نماینده مردم میبد در مجلس 
با  دارو  اینکه  بیان  با  نیز  بهداشت  و عضو کمیسیون 
سلامت مردم در ارتباط است گفت: جلسات متعددی 
اتفاقی  متاسفانه  ولی  شده  برگزار  خصوص  این  در 
دانشگاه های  توجه  قابل  مطالبات  و  است  نداده  رخ 
همچنان  اجتماعی  تامین  سازمان  از  پزشکی  علوم 

پابرجاست.
وی با بیان اینکه انتظار این است که نظارت دقیقی 
بر زنجیره تامین دارو و تجهیزات پزشکی اعمال شود 
و دستگاه های اجرایی به وظایف خود عمل کرده و 
دهند،  تخصیص  دارو  واردات  برای  را  لازم  اعتبارات 
با  تامین دارو  را در  این بخش مردم  تعلل در  افزود: 

مشکل روبرو کرده است.
در ادامه سید مرتضی خاتمی نماینده مردم گلپایگان 
در مجلس اظهار داشت: کمبود دارو حتی به داروهای 
کمبود  با  ها  سرم  انواع  تهیه  برای  و  رسیده  عادی 
مواجه هستیم و تامین مابه التفاوت ارز ترجیحی در 
پایان زنجیره تامین دارو به صورت کافی انجام نمی 
شود. این عضو کمیسیون بهداشت مجلس مدعی شد، 
ذخایر دارویی کاهش یافته و در برخی اقلام به سه ماه 

و حتی یک ماه کاهش یافته است.
خاتمی درباره تامین تجهیزات پزشکی نیز گفت: چند 
صد تن تجهیزات پزشکی در گمرکات به دلیل ابهام 
در حقوق ورودی معطل مانده بود که در نهایت 2۵ 

اردیبهشت مجوز ترخیص آنها ابلاغ شد.

قالیباف: 

سران قوا بر صفر شدن مالیات دارو و تجهیزات 
پزشکی تاکید دارند

امام جواد علیه السلام
ن ينَصَحُهُ؛ الَمُؤمِنُ يحَتاجُ إلى توَفیقٍ مِنَ اللّهِ و واعِظٍ مِن نفَسِهِ وقَبولٍ مِمَّ

مؤمن، نیازمندِ توفیق از جانب خداوند و اندرز دادن به خويش 
و پذيرش اندرز از كسى است كه پندش مى دهد. 

صاحب امتیاز و مديرمسئول: همت الله دانش
 یاسوج- خیابان دادگستری قدیم - کوچه ثبت اسناد - روبروی سپاه عشایر

نمابر: 33234136   تلفن: 33234135           
   چاپ و لیتوگرافی  :  ملت 
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تحقیقات نشان می دهد؛

یوگا موجب بهبود حالت خستگی 
مرتبط با سرطان می شود

سبک  اشکال  که  دهد  می  نشان  جدید  تحقیقات 
کاهش  به  است  ممکن  یوگا،  مانند  بدنی،  فعالیت  تر 

خستگی و التهاب مرتبط با سرطان کمک کند.
جمله  از  سلامتی  مشکلات  اغلب  سرطان  بازماندگان 

خستگی و التهاب طولانی مدت را تجربه می کنند.
روچستر  دانشگاه  پزشکی  مرکز  از  جدید  تحقیقات 
نشان می دهد که یوگا به کاهش خستگی و التهاب در 

بازماندگان سرطان مسن کمک می کند.
زندگی  سبک  یک  که  داد  نشان  تحقیقات  همچنین 
بی تحرک در زمان تشخیص سرطان برای افراد مسن 

می تواند خطر مرگ و میر آنها را افزایش دهد.
پس از اینکه فرد درمان سرطان را به پایان می رساند، 
را  خاصی  سلامتی  مشکلات  همچنان  اوقات  گاهی 
مشکلات  خستگی،  شامل  می تواند  که  می کند  تجربه 
شناختی، بیماری های قلبی عروقی و نگرانی های مربوط 

به سلامت روان مانند اضطراب و افسردگی باشد.
التهاب  تجربه  سرطان،  بازماندگان  برای  همچنین 
طولانی مدت از سرطان و درمان آن نیز معمول است. 
این التهاب با افزایش خطر عود سرطان در ارتباط است.

اکنون، تحقیقات مرکز پزشکی دانشگاه روچستر نشان 
می دهد که یوگا می تواند به کاهش خستگی و التهاب 
بازماندگان سرطان  برای  بهبود کیفیت کلی زندگی  و 

مسن کمک کند.
یوگا یک تمرین فیزیکی با سابقه بسیار طولانی است 
هزاران  دارد.  هندوئیسم  و  هند  فرهنگ  در  ریشه  که 
فیزیکی،  تمرین  یک  عنوان  به  آن  از  که  است  سال 

معنوی و ذهنی استفاده می شود.
یوگا شامل انواع حالت های فیزیکی، تمرین های تنفسی 
و مدیتیشن است که همگی از مبتدی تا پیچیده برای 

تمرین کنندگان پیشرفته را شامل می شود.
 ۶7 سنی  میانگین  با  سرطان  بازمانده   ۱73 محققان 
یک  یا  یوگا  جلسه  هفت  در  متوسط  طور  به  را  سال 

دارونما آموزش بهداشت رفتاری شرکت دادند.
افرادی که  از تجزیه و تحلیل، محققان دریافتند  پس 
در گروه یوگا بودند، بهبود قابل توجهی در خستگی و 
مؤلفه احساسی کیفیت زندگی خود در مقایسه با گروه 

دارونما گزارش کردند.
نیز بهبودهایی را در اجزای  شرکت کنندگان در یوگا 
گزارش  خود  زندگی  کیفیت  عملکردی  و  فیزیکی 

کردند، اما در مورد گروه دارونما اینطور نبود.

یک متخصص ارتوپدی عنوان کرد؛

شکستن قلنج صدا ندارد/ 
فریب تبلیغات مجازی را نخورید

یک متخصص ارتوپدی با تاکید بر اینکه باز شدن عضله 
با صدای شکسته شدن قلنج همراه نیست، گفت: گول 
را  در فضای مجازی  درمان گرفتگی عضلات  تبلیغات 

نخورید.
محمدعلی اخوت پور، با تاکید بر اینکه به هر تبلیغی که 
در فضای مجازی منتشر می شود اعتماد نکنید، اظهار 
برخی  یا  مجازی  فضای  در  که  درمانی  ادعاهای  کرد: 
و  پایه  می شود  مطرح  درمان  برای  معتبر  غیر  مراکز 

اساس علمی ندارد.
وی با اشاره به اینکه برخی افراد به دلیل طولانی شدن 
روند درمان یا عدم تمایل به مصرف دارو جذب تبلیغات 
بدون  و  باشید  مراقب  افزود:  می شوند،  دهنده  فریب 

تحقیق و بررسی به این افراد اعتماد نکنید.
گرفتگی  اینکه  به  اشاره  با  ارتوپدی  متخصص  این 
قرارگیری  دلیل وضعیت  به  قلنج  اصطلاحاً  یا  عضلات 
و  هوشمند  گوشی های  از  بی رویه  استفاده  و  بدن 
به معضلی شایع شده  الکترونیکی تبدیل  سیستم های 
مهم ترین  میزی  پشت  زندگی  کرد:  خاطرنشان  است، 

علت گرفتگی عضلات است.
مشورت  قلنج  درمان  راه  تنها  کرد:  تاکید  اخوت پور 
یا  و  دارویی  مداخلات  انجام  و  متخصص  پزشک  با 

ماساژهای تخصصی توسط افراد مجرب علمی است.
توسط  باید  عضلانی  گرفتگی  اینکه  یادآوری  با  وی 
متخصصان و در مراکز معتبر درمانی انجام شود، تاکید 
آموزش  افراد  توسط  علمی  غیر  دستکاری های  کرد: 
ندیده، می تواند صدمات جبران ناپذیری به دنبال داشته 

باشد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
ادامه داد: ماساژ درمانی روشی علمی و شناخته شده 
است، این نوع درمان به صورت چند مرحله ای و صرفاً 

توسط متخصصان این رشته انجام می شود.
ندارند  کافی  تخصص  که  افرادی  داد:  ادامه  اخوت پور 
دست  سودجویی  هدف  با  صرفاً  و  مجازی  فضای  در 
با  افراد سعی دارند  این  فریبنده می زنند،  تبلیغاتی  به 
نمایش حرکات گول زننده و ایجاد صدای شکستن قلنج 
مخاطبان خود را نسبت به درمان قطعی مطمئن کنند 
در حالی که باز شدن عضلات با صدا انجام نمی شود. 
وی توضیح داد: برای مثال ممکن است حتی با فشار 
قلنج  شکستن  صدای  هم  دست  عضلات  برخی  دادن 
دست  خستگی  یا  درد  لحظه ای  برای  یا  و  بشنوید  را 
شما التیام یابد اما این به این معنا نیست که درمانی 
برای فرد انجام شده است. عضو هیئت علمی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان اینکه قلنج درمان 
ماساژورهایی  داد:  هشدار  دارد،  غیردارویی  و  دارویی 
می کنند  درمان  را  عضلات  گرفتگی  می کنند  ادعا  که 
ندیده اند،  کافی  آموزش  که  هستند  افرادی  معمولاً 
فقط می دانند باید به کدام نقطه از بدن فشار بیاورند 
تا صدای شکسته شدن قلنج از آن خارج شود، مراقب 
باشید و گول این تبلیغات را نخورید. وی ادامه داد: این 
افراد معمولاً گیرنده های صوتی در مکانی قرار می دهند 
ادعای درمان  با  تبلیغاتی  به  تقویت صداها دست  با  و 
قطعی قلنج می زنند. اخوت پور با بیان اینکه اگر فردی 
دچار مشکلات زمینه ای بدو تولد و یا مبتلا به درگیری 
مشکلات  دچار  ناشی  افراد  دستکاری  با  باشد  عصب 
جدی تر خواهد شد، عنوان کرد: فشارهایی که به ستون 
فقرات و یا برخی عضلات وارد می شود عوارض جبران 
را  شرایط  شدن  حادتر  یا  و  دائمی  فلج  مثل  ناپذیری 

به دنبال خواهد داشت.

سخنگوی شورای نگهبان عنوان کرد:

قانون شفافیت مالی نامزدها در 
انتخابات امسال مجلس اجرا می شود

سخنگوی شورای نگهبان از برگزاری نخستین جلسه هماهنگی 
دستگاه های مرتبط با انتخابات خبر داد و گفت: در این جلسه 
بنا شد وزارت کشور سازوکارهای اجرایی کردن قانون شفافیت 
مجلس  در  انتخاباتی  فعالیت های  مالی  تامین  بر  نظارت  و 

شورای اسلامی را فراهم کند.
انتخابات  با  مرتبط  دستگاه های  هماهنگی  جلسه  نخستین 
با  و  نگهبان  شورای  میزبانی  به  خرداد   28 یکشنبه  شامگاه 
انتخابات شامل وزارت  با  حضور مسئولان دستگاه های مرتبط 
و  امنیتی  دستگاه های  انتظامی،  نیروی  قضائیه،  قوه  کشور، 

شورای نگهبان برگزار شد.
هادی طحان نظیف درباره جزئیات این نشست اظهار داشت: 
بر  هماهنگی،  و  همکاری  بر  تأکید  ضمن   کنندگان  شرکت 
برگزاری انتخاباتی سالم، امن و باشکوه تاکید و مقرر شد برای 
هماهنگی بیشتر و تسهیل امور مربوط به انتخابات، این جلسات 

استمرار داشته باشد.
موضوعات  جلسه  این  در  افزود:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
مختلفی از جمله راهبردهای مقام معظم رهبری در خصوص 
هماهنگی های  و  اتتخابات  قانون  اصلاح  ضرورت  انتخابات، 
برای  اشخاص  استعفاهای  قانون،  تغییر  صورت  در  اجرایی 
شرکت در انتخابات و همچنین پاسخ های استعلامات از سوی 

دستگاه ها بحث و تبادل نظر صورت گرفت.
بر  انتخابات  با  مرتبط  دستگاه های  همه  تاکید  داد:  ادامه  وی 
همدلی و همکاری برای برگزاری یک انتخابات خوب، سالم و 
بر مدار قانون است و برای برگزاری چنین انتخاباتی، حرکت در 

چارچوب قانون، فصل مشترک همه دستگاه ها است.
طحان نظیف تصریح کرد: همچنین در این جلسه تأکید شد 
که وزارت کشور سازوکارهای اجرایی سازی قانون شفافیت و 
نظارت بر تامین مالی فعالیت های انتخاباتی در مجلس شورای 

اسلامی را فراهم کند.
این قانون، بهمن ماه سال 98 به تصویب رسیده بود و به علت 
انتخابات، عملا فرصت اجرا پیدا  نزدیکی زمان تصویب آن به 
با فراهم  انتظار این است  انتخابات پیش رو  نکرده بود که در 

کردن تمهیدات اجرایی، از این دوره شاهد اجرای آن باشیم.
برخی  موظفند  انتخابات  داوطلبان  قانون،  این  اساس  بر 
چارچوب های قانونی در خصوص منابع و هزینه های انتخاباتی 

را رعایت کرده و این موارد را شفاف کنند.

قاضی زاده هاشمی:

 اجرای برنامه هفتم 
نیازمند مدیران تحول خواه است

نماینده مردم فریمان در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت 
برای اجرای برنامه هفتم نیازمند مدیران میدانی تحول خواه، 

پرُانگیزه و توانمند است.
خود  دستور  میان  نطق  در  هاشمی  زاده  قاضی  سیداحسان 
بیان  اسلامی  شورای  مجلس  )دوشنبه(  روز  علنی  جلسه  در 
کرد: امروز کشور دوران گذار از تهدیدهای روزافزون دشمنان 
قسم خورده خود را به سمت ثبات و آرامش طی می کند، در 
های  عرصه  در  انقلابی  جوانان  ایستادگی  و  عزت  مسیر  این 

اقتصادی، فرهنگی و سیاسی ایران را مقاوم تر کرده است.
برنامه هفتم دیروز توسط رئیس  اینکه لایحه  به  اشاره  با  وی 
می   زمانی  هفتم  برنامه  گفت:  شد،  تقدیم  مجلس  به  جمهور 
تواند عملیاتی شود که ناظر بر حل مسائل و مشکلات روز مردم 
ایران باشد. نگاه واقع بینانه و نه شعاری، نگاه عملگرایانه و نه 
تئوری پردازی هایی که با مشکلات آحاد مردم ایران فاصله ای 
نجومی دارد و حتی ممکن است طرح بعضی مسائل موجبات 
نگرانی شود. دارا بودن نگاه چند جانبه و منظومه  ای برای حل 
مسائل همه نقاط و استان های ایران اسلامی و نه نگاه به طبقه 
و منطقه خاص، نگاه اقتصادی که مردم اثر آن را در سفره و 
معیشت روزمره خود ببینند، نه نگاه آماری که اعلام رسانه ای 

آن هیچ حسی بین آحاد مردم ایجاد نمی کند.
نماینده مردم فریمان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
دولت برای اجرای برنامه هفتم، همچون بودجه سنواتی نیازمند 
توانمند است،  پرانگیزه و  مدیران میدانی تحول خواه، چابک، 
تأکید کرد: وضع هر قانون بودجه و برنامه ای که تامین کننده 
فساد  میدانی  مدیران  بدون حضور  نباشد  خواران  ویژه  منافع 

ستیز اجرایی نخواهد شد.
اقدامات مثبت و تحولات خوب  اینکه  بر  تأکید  با  زاده  قاضی 
جدی  گذاری  ریل  نیازمند  خارجی  سیاست  عرصه  در  اخیر 
از آثار اقتصادی آن بهره مند  در عرصه داخلی است تا مردم 
شوند، عنوان کرد: اجرای واقعی طرح نهضت ملی مسکن، کار 
میدانی بین دستگاهی را می طلبد، کنترل بازار و قیمت های 
افسارگسیخته مصالح ساختمانی و همچنین الزام همه دستگاه 
قبال  در  تعهدات خود  انجام  به  رسان  و خدمت  اجرایی  های 

طرح نهضت ملی مسکن از اقدامات عاجل دولت است.

سلامت

جامعه

کاریکاتور

ماجرای حق آبه هیرمند و بخشش جبران ناپذیر شاه 

رئیس دیوان عدالت اداری تاکید کرد:

در رسیدگی به شکایات مردم عقب نشینی نمی کنیم
تشکیل  گفت:  اداری  عدالت  دیوان  رئیس 
از  اسلامی،  انقلاب  از  بعد  عدالت  دیوان 

افتخارات نظام اسلامی است.
علی  حکمت  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
تبریک  با  خبری  نشستی  در  مظفری 
دیوان  گفت:  قضاییه  قوه  هفته  فرارسیدن 
انقلاب  مولود  که  است  سازمانی  یک  عدالت 
وجود  تشکیلات  این  انقلاب  از  قبل  است. 
از  و  شد  تشکیل  انقلاب  از  بعد  و  نداشت 

افتخارات نظام اسلامی  است.
قانون  در  که  موضوعاتی  از  یکی  افزود:  وی 
اساسی به آن توجه شد دیوان عدالت اداری 
به منظور رسیدگی به شکایات مردم و احقاق 

حقوق آنها در مقابل حاکمیت است.
جدید  قانون  درباره  سوالی  به  درپاسخ  وی 
دیوان عدالت اداری گفت: قانونگذار در  مواد 
اصلاحی در قانون دیوان عدالت با دو رویکرد 
به کاهش ورودی  یقینا  آنرا تعیین کرده که 

پرونده ها به  دیوان عدالت منجر می شود. 
مظفری به تبصره 4و ۵ ماده ۱۶ قانون جدید 
موضوعی  گفت:  و  کرد  اشاره  عدالت  دیوان 
که در اذهان عمومی مطرح می شود متصور 
این است که این تبصره ها به فرآیند دادرسی 
فرآیند  در  اطاله  موجب  و  است  شده  اضافه 
رسیدگی شده، خلاف واقع است. در حالی که 
حقوق  به  افراد  آسان  دسترسی  تسهیل 
خودشان از اصلی ترین موضوع این ماده است 
ارائه دادخواست به دیوان  از  و اشخاص قبل 
مربوطه  سازمان  به  را  موضوع  اداری  عدالت 
اجرایی موظف هستند  و دستگاه های  انتقال 
و  برسانند  خود  قانونی  حق  به  را  شما  که 
که  صورتی  در  و  باشند  شما  پاسخگوی 
غیرقانونی  را  فرد  خواسته  مربوطه  دستگاه 
به صورت  را  خود  دلایل  باید  داد  تشخیص 
مکتوب و مستدل به فرد ارائه کند و اشخاص 
عدالت  دیوان  در  می توانند  آن  به  توجه  با 

اداری ثبت شکایت کنند.
کاهش  درباره  ایسنا  به  پاسخ  در  مظفری 
رسیدگی  در  اداری  عدالت  دیوان  صلاحیت 
عالی  مراجع مثل شورای  بعضی  به مصوبات 
انقلاب فرهنگی و شورای عالی فضای مجازی 
نقشی  این باره  در  عدالت  دیوان  آیا  این که  و 
موضوع  این  گفت:  خیر؟  یا  است  داشته 
مدیران  ناحیه  از  و  نبوده   دیوان  پیشنهاد 
محترم بوده و دیوان عدالت پیشنهادی نداده 
و بدلیل این که  قانون است مقید به اجرای 

قانون هستیم .
از  عدالت  دیوان  بعنوان  ما  افزود:   وی 
صلاحیتی که قانون اساسی و قوانین موضوعه 
شکایات  به  رسیدگی  برای  داده  دیوان  به 
قانونگذار  و    نمی کیم  نشینی  عقب  مردم 
چارچوب صلاحیت دیوان را تعریف می کند؛ 
لذا بنا به اقتضائاتی که وجود دارد  در ادوار 
مختلف در مقام اصلاح قانون برخی از موارد 
پیدا  افزایش  نبوده  دیوان  صلاحیت  در  که 
کرده و  در برخی مواقع در قالب قانون آن را 
به تصویب رسانده؛ لذا ملاک برای رسیدگی 

قانون است.
وی در پاسخ به سوالی درباره تعداد شکایات 
عناوین  گفت:  اجرایی  دستگاه های  از  واصله 
خود  به  را  شکایت  آمار  بیشترین  که  مهم 
اختصاص داده اند به تفکیک حوزه مسئولیت 
اراضی  حوزه  در  که  شده اند  مشخص  دیوان 
 ۱00 ماده  آرای  به  اعتراض  شهرسازی،  و 
قانون شهرسازی در رتبه اول، ماده 99 قانون 

شهرداری در مرتبه دوم، شکایات کمیسیون 
شکایات  سوم،  رتبه  در  زیرزمینی  آب های 
رتبه  در  تعزیرات  سازمان  آرای  درخصوص 
تحت  شهرداری  علیه  دعوا  طرح  و  چهارم 
در  ساختمانی  پروانه  صدور  به  الزام  عنوان 

رتبه پنجم بیشترین شکایات است.
وی با اشاره به شکایات در حوزه کار و تأمین 
اجتماعی نیز گفت: شکایات این حوزه کاملًا 
مرتبط با اقدامات وزارتخانه و سازمان تأمین 
قطعی  رأی  به  اعتراض  که  است  اجتماعی 
هیأت حل اختلاف اداره کار، اعتراض به رأی 
مطالبات،  تشخیص  تشخیص،  هیأت  قطعی 
الزام به اصلاح عنوان شغلی، الزام به پذیرش 
سوابق بیمه ای و الزام دستگاه اجرایی به حق 
بیمه و الزام سازمان تأمین اجتماعی در حوزه 
سابقه بیشترین شکایات را به خود اختصاص 

داده اند.
به  اشاره  با  اداری  عدالت  دیوان  رئیس 
به  گفت:  استخدامی  امور  حوزه  شکایات 
پیش  بودجه  قانون  در  که  اصلاحاتی  لحاظ 
تبدیل  ایثارگران،  وضعیت  تبدیل  آمد، 
وضعیت پیمانی ها به رسمی، الزام دستگاه به 
پرداخت حقوق و مزایای معوقه، اصلاح حکم 
بازنشستگی، پرداخت مرخصی مناطق محروم 
و اعتراض به آرای هیأت های تخلف و اعتراض 
به حق عائله مندی بیشترین عنوان شکایات 

را به خود اختصاص داده اند.
با  برای مقابله  باید اهرم قوی  ادامه داد:  وی 
داشته  اقدامات مسئولان وجود  و  فعل  ترک 
شهروندان  مشکلات  قانون  قالب  در  تا  باشد 
را حل کند. و شاید متناسب با دیوان عدالت 
مشاهده  دیگر  کشورهای  در  بتوان  اداری 
اداری  اما هیچکدام مانند دیوان عدالت  کرد 
جناحی  و  تفکر  هر  با  فردی  هر  که  نیستند 
شخص  بالاترین  تصمیمات  علیه  بتواند 

دستگاه های اجرایی شکایت کند.
وی در پاسخ به سوالی در رابطه با لازم الاجرا 
و  اداری  عدالت  دیوان  جدید  قانون  شدن 
ارتباط آن با کاهش تعداد پرونده ها گفت: در 
کمیسیون  شکایات  قوانین  اصلاح  از  بخشی 
شبه قضائی و هیأت های شبه قضائی مستقر 
در دستگاه های اجرایی بصورت یک مرحله ای 
در دیوان عدالت مورد رسیدگی قرار می گیرد 
زمان  کاهش  به  منجر  موضوع  همین  که 

رسیدگی می شود.

مظفری در پاسخ به سوالی درباره این که  با 
توجه به تغییر ساعات اداری برخی معتقدند 
با چالش های زیادی در طول روز مواجه  که 
شده اند آیا در این خصوص شکایتی به دیوان 
واصل شده است؟ گفت: شکایتی در  عدالت 
نرسیده  ما  دست  به  تاکنون  خصوص  این 
دولت  کار  این  که  این  از  شکایتی  است.  

خلاف است، دست ما نرسیده است.
وی توضیح داد:  شکایتی در خصوص تغییر 
دولت  در  ما  دست  به  امسال  کاری  ساعات 
جدید نرسیده است اما در دولت قبل شکایتی 
مطرح شد که مورد رسیدگی قرار گرفت. در 

سال جاری ما شکایتی نداشتیم.
رییس دیوان عدالت اداری در پاسخ به سوالی 
نرخ حداقل دستمزد  از  در خصوص شکایت 
در  گفت:  اداری  عدالت  دیوان  در  کارگران 
عالی  شورای  نظرات  قانون،  اجرای  راستای 
مصوبه  از  شکایت  پرونده  و  شد  گرفته  کار 
حداقل  نرخ  خصوص  در  کار  عالی  شورای 
دیوان  تخصصی  هیئت  به  کارگران  دستمزد 
تخصصی  هیئت  و  شد  ارسال  اداری  عدالت 
بر  که  شد  رسیدگی  وارد  گذشته  هفته  در 
اساس آخرین اطلاع هیئت تخصصی شکایت 
را موجه ندانست و به رد شکایت رای صادر 

کرده است.
وی یادآور شد: سال گذشته جلسات متعددی 
پرونده های متعددی در  با سازمان هایی که  
چه  شود  بررسی  تا  شد  برگزار  دارند  دیوان 
اقدامات قانونی می توان انجام داد تا شکایات 
انجام نشود  و در همین راستا سال گذشته نه 
تنها شاهد افزایش تعداد  ورودی پرونده ها  به 
دیوان نبودیم بلکه قریب به 3 درصد از میزان 

پرونده های ورودی به دیوان نیز کاسته شد.
وی با بیان این که »وقتی شکایتی در دیوان 
مورد  دستگاه  به  عینا  باید  می شد   مطرح 
شکایت ارسال شود«، گفت: دستگاه اجرایی 
ظرف  است  مکلف  شده  شکایت  آن  از  که 
مدت یک ماه اقدام به بررسی شکایت  کند 
دستگاه  دفاعیات  براساس  دیوان  سپس  و 
می کند  رسیدگی  به  اقدام  شاکی  اسناد  و 
سازمان  آن  به  ابتدا  باید  شاکی  اکنون  اما 
مربوطه مراجعه کند و سپس در صورتی که 
داده  پاسخ  مربوطه  سازمان  در  شکایتش  به 
دیوان  در  را  خود  شکایت  می تواند  نشود 

پیگیری کند.

شهرداری  با  گذشته  سال  در  گفت:  مظفری 
تهران جلسه ای برگزار شد و در حوزه مسائل 
شهری در تهران دو مشکل وجود  داشت که 
یک بخش آن مربوط به کمیسون ماده ۱00 
و بخشی دیگر مربوط به تکالیف شهردار در 
کاربری ها  تغییرات  و  ها  پرونده  حوزه صدور 

بود.
 : گفت  تهران  شهر  باغات  به  اشاره  با  وی 
باغات  با   رابطه  در  مصوباتی  شهر  شورای 
دارد که برخی منتهی به صدور مجوز و برخی 
منجر به صدور شکایت در دیوان می شود که 

این موارد باید رسیدگی شود.
با  رابطه  در  اداری  عدالت  دیوان  رئیس 
مصوبات شورای شهر گفت: در این رابطه نیز 
پیگیری های دیوان منجر به این شد تا وزارت 
کشور در حوزه تعیین عوارض ورود پیدا کند 
و شاخص های ثابتی را در اختیار شوراها قرار 
و   شود  عوارض  تعیین  برای  ملاکی  تا  دهد 
مصوبات شورای شهر بیشترین آمار شکایات 
را به خود اختصاص داده است که حل خواهد 

شد.  
وی درباره اقدامات دیوان عدالت در خصوص 
شکایات مربوطه  از سازمان تامین اجتماعی 
خصوص  این  در  متعددی  افراد  کرد:  اظهار 
یکی  و   کردند  واصل  دیوان  به  را  شکایاتی 
موارد  به  مربوط  پیشگیرانه  کارگروه های  از 
هرگونه  و  است  اجتماعی  تامین  سازمان 
با  و  است  رصد  درحال  پرونده ها  افزایش 
از  است  داده  ارائه  سازمان  که  مستنداتی 
میزان ورودی پرونده های پر تکرار جلوگیری 

شده است.
ترک  به  اشاره  با  اداری  عدالت  دیوان  رئیس 
گمرکات  و  بنادر  خصوص  در  که  فعل هایی 
فعل  ترک  حوزه  در  گفت:  می گیرد  صورت 
گاهی جنبه کیفری مطرح است که دادستان 
گاهی  اما  کند  برطرف  را  موضوع  این  باید 
به  خسارت  ایراد  به  منجر  فعل  ترک  این 
این حوزه ورود  فردی می شود که دیوان در 
برای  قضایی  مرجع  دیوان  زیرا  می کند  پیدا 
عدالت  دیوان  است.  اداری  امور  به  رسیدگی 
در رابطه با هیچ موضوعی حالت انفعالی ندارد 
و  شاید ضعف در تشخیص ادله وجود داشته 

باشد اما هیچگاه منفعل نبوده ایم.

اسلامی  شورای  مجلس  اول  رییس  نایب   
مبنی  استانداران  ابلاغیه  اینکه  به  اشاره  با 
بر جلوگیری از ورود نمایندگان مجلس به 
پروژه ها و کارها تعرض به جایگاه نمایندگان 
بود، گفت: وزیر کشور این ابلاغیه را اصلاح 

کرد.
جلسه  در  ذوالنوری  مجتبی  حجت الاسلام 
اسلامی  دوشنبه مجلس شورای  روز  علنی 
شده  انجام  اصلاح  براساس  داشت:  اظهار 
ملغی  قبل  ابلاغیه  وحیدی،  احمد  توسط 

شد.
در  کشور  وزیر  اینکه  وجود  با  افزود:  وی 
ابلاغیه به استانداران این موضوع را اصلاح 
کرد اما درخواست ما این است که برخورد 
لازم و جدی با معاونان و افرادی که دست 
که  چرا  انجام شود  زدند  اقدامی  به چنین 
چنین روش ها و اقداماتی می تواند علاوه بر 
جسارت به جایگاه و شأن نمایندگان روابط 

دو قوه را هم تحت تاثیر منفی قرار دهد.
نایب رییس اول مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه وزیر یا معاون وزیر با نماینده 
مجلس که پیگیر حل مشکلات حوزه است، 

کرد:  تصریح  کند،  سیاسی  برخورد  نباید 
پیگیری  را  حوزه  مشکلات  نمایندگان  اگر 
تنهایی  به  استانداران  و  فرمانداران  نکنند، 
درحالی  کنند  حل  را  مشکلات  نمی توانند 
به دولت  توانند  نمایندگان مجلس می  که 

برای رفع دغدغه های مردم کمک کنند.
ویژه  به  اجرایی  دستگاه های  از  وی 
از  تا  خواست  فرمانداران  و  استانداران 
حل  برای  مجلس  نمایندگان  ظرفیت 

مشکلات مردم استفاده کنند.
مجلس  نمایندگان  اینکه  بیان  با  ذوالنوری 
اتاق  در  پشت  مردم  مشکلات  حل  برای 
معطل  اجرایی  دستگاه های  مسئولان 
است  قرار  اگر  کرد:  اضافه  می شوند، 
قانونی   تکالیف  چارچوب  در  نمایندگان 
کنند  فعالیت  نظارت  و  تقلیل  یعنی  خود 
این سوال به وجود می آید که چرا تاکنون 
دامن  به  دست  فرمانداران  و  استانداران 
می شدند.  مشکلات  حل  برای  نمایندگان 
نیست  پسندیده  رفتارها  اینگونه  طرفی  از 
و باید دستگاه های اجرایی قدردان زحمات 
نمایندگان ملت باشند که خارج از تکالیف 

کوچک  و  مشکلات  تحمل  با  خود  قانونی  
کردن خود برای ملت کار می کنند.

کشور  وزیر  که  کرد  امیدواری  ابراز  وی 
نسبت به این اقدامات برخورد جدی انجام 
اسلامی  نمایندگان مجلس شورای  تا  دهد 

نتیجه آن را ببینند.
نماینده مردم  اباتری   سید کاظم دلخوش 
صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی در 
جلسه علنی روز28 خردادماه در تذکر قانون 
اساسی با اشاره به نامه  ابلاغی استانداران در 
تاریخ ۱۱ خرداد به شماره ۱000۱۶ گفت: 
مشخص  را  مجلس  جایگاه  اساسی  قانون 
کرده است اما برخی استانداران به مدیران 
نمایندگان  که  کرده اند  ابلاغ  استان ها  کل 

حق ورود به پروژه ها را ندارند.
شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر 
آقای  از  گفت:  تذکر  این  پیرو  نیز  اسلامی 
وحیدی وزیر کشور می خواهیم به این نکته 
توجه  کرد،  اعلام  مجلس  نماینده  این  که 

کند.
بر  که  کرد  تاکید  هم  مطلب  این  بر  وی 
هفتم  تا  نمایندگان  اساسی  قانون  اساس 
به  و  دارند  مسئولیت  آینده  سال  خرداد 
است،  آنها  فعالیت  پایانی  سال  اینکه  بهانه 
را  ابلاغ چنین بخشنامه ای  استانداران حق 
به  از دولت درخواست می شود  لذا  ندارند 

استانداران بابت این ابلاغیه تذکر دهد.

 تعارض منافع مشکل اصلی 
بازار دارو است

شورای  مجلس  در  رشت  مردم  نماینده 
وزارت  در  منافع  تعارض  گفت:  اسلامی 
عامل  یک  دارو  و  غذا  سازمان  و  بهداشت 
موثر در تشدید مشکل در بازار دارو به شمار 

می رود.
مجلس  علنی  جلسه  در  کوچکی نژاد  جبار 
شورای اسلامی و در جریان بررسی گزارش 
کمیسیون بهداشت در مورد بررسی عملکرد 
و  واردات  حوزه  دو  در  اجرایی  دستگاه های 
بازار  مدیریت  و  پزشکی  تجهیزات  ترخیص 
دارویی کشور بیان کرد: این سومین گزارش 
و  است  حوزه  این  در  بهداشت  کمیسیون 
معلوم است که چاره کار ارائه گزارش نیست 
مردم  تا  باشیم  دیگری  روش  فکر  به  باید 
لایحه  در  ما  داد:  ادامه  وی  نبینند.  آسیب 
بهداشت  وزارت  به  را  زیادی  منابع  بودجه 
شورای  مجلس  دادیم.  اختصاص  درمان  و 
و  بوده  لازم  که  اقدامی  هرگونه  اسلامی 
وزارت  اختیار  در  بوده  لازم  که  قوانینی  هر 
بهداشت قرار داده تا در مسیر مدیریت بازار 

دارو گام بردارد.
وی در ادامه اظهار کرد: اما تعارض منافع در 
حوزه بهداشت و درمان و سازمان غذا و دارو 

یک عامل موثر در تشدید مشکل است.

وزیر کشور ابلاغیه جلوگیری از ورود 
نمایندگان به پروژه ها را اصلاح کرد


